
PROTOKÓŁ  Nr XX.20.2016 
z obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach   

w dniu 25 maja 2016 r. 
 
 

W obradach Sesji udział wzięło 18 radnych, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu, Burmistrz Jelcza-Laskowic Bogdan Szczęśniak, przedstawiciele rad sołeckich i osiedlowych  
oraz goście zaproszeni na obrady Sesji, według listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
Obrady  XX Sesji Rady Miejskiej o godzinie 12.02 otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady 
Miejskiej Beata Bejda, która na podstawie listy obecności stwierdziła quorum, co stanowi  
o prawomocności obrad XX Sesji Rady Miejskiej. 
 
Obsługę prawną XX Sesji prowadził pan Sławomir Boruch - Gruszecki Radca Prawny Urzędu Miasta  
i Gminy Jelcz-Laskowice. 
 
Wszystkie wystąpienia zawarte w niniejszym protokole, oddane zostały w pełnym brzmieniu. 

Od. pkt 1 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – odczytam w tej chwili porządek obrad XX Sesji Rady Miejskiej. 

Mianowicie: 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XX Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XIX Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Jelcza-Laskowic  

Nr XLVII.341.2014 z dnia 30 maja 2014r. w sprawie zwolnień z podatku od 
nieruchomości w ramach pomocy de minimis dla przedsiębiorców realizujących nowe 
inwestycje na terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji 
uzdolnionych uczniów szkół podstawowych i gimnazjalnych Miasta i Gminy Jelcz-
Laskowice. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2016 – 2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania radnego Ireneusza Stachnio w skład osobowy 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 

12. Informacja dotycząca przygotowania wypoczynku letniego dzieci i młodzieży oraz 
obiektów rekreacyjno-sportowych do sezonu letniego w roku 2016. 

13. Informacja o działaniach promocyjnych w gminie Jelcz-Laskowice. 
14. Wolne wnioski. 
15. Komunikaty organów Gminy. 
16. Zakończenie obrad XX Sesji Rady Miejskiej. 

 
Na salę obrad przybyli radni: Jacek Hełka, Ireneusz Stachnio i Michał Pakosz. W związku z tym  
w obradach XX Sesji uczestniczy 21 radnych. 
 
 Chciałam jeszcze poinformować, że jest już obecny w tej chwili zastępca Burmistrza pan 

Romuald Piórko, którego również witam i przybyli pozostali radni, których wcześniej nie 
było. Tak że w tej chwili jest 21 radnych – wszyscy obecni. 

 W tej chwili na sali jest dwudziestu – tak. No już dwudziestu jeden – tak, sytuacja jest 
dynamiczna, tak. 



 2 
 Proszę państwa, czy do porządku obrad zaproponowanego przeze mnie są jakieś uwagi lub 

wnioski? Nie widzę. W takim razie uprzejmie proszę, będziemy głosować porządek obrad. 
Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tego porządku, proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 20 (jednogłośnie) 
 
Porządek obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty i przedstawia się 
następująco: 
 
1. Otwarcie i zatwierdzenie porządku obrad XX Sesji Rady Miejskiej. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XIX Sesji Rady Miejskiej. 
3. Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
4. Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej. 
5. Sprawy samorządowe. 
6. Interpelacje i zapytania. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Jelcza-Laskowic Nr XLVII.341.2014 

z dnia 30 maja 2014r. w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w ramach pomocy  
de minimis dla przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie Miasta i Gminy Jelcz-
Laskowice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych 
uczniów szkół podstawowych i gimnazjalnych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2016 – 2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania radnego Ireneusza Stachnio w skład osobowy Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 

12. Informacja dotycząca przygotowania wypoczynku letniego dzieci i młodzieży oraz obiektów 
rekreacyjno-sportowych do sezonu letniego w roku 2016. 

13. Informacja o działaniach promocyjnych w gminie Jelcz-Laskowice. 
14. Wolne wnioski. 
15. Komunikaty organów Gminy. 
16. Zakończenie obrad XX Sesji Rady Miejskiej. 

Od. pkt 2 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt drugi: Przyjęcie protokołu z obrad XIX Sesji Rady Miejskiej. 

Czy do protokołu ktoś z państwa wnosi, wniósł uwagi? Nie widzę. W takim razie będziemy 
głosować przyjęcie protokołu z obrad XIX Sesji. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 
protokołu, proszę o podniesienie ręki: 
 
za - 17 (jednogłośnie) 
(w głosowaniu udziału nie brali rani: Walentyna Krystyna Dekret, Ireneusz Stachnio, Michał 
Pakosz i Krzysztof Skrzydłowski – obecni na sali obrad.) 
- protokół z obrad XIX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach został przyjęty – 

Od. pkt 3 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt trzeci: Informacje i komunikaty Przewodniczącej. 
 Do Rady Miejskiej wpłynęło zawiadomienie o utworzeniu Klubu Radnych. Przewodnicząca 

zapoznała obecnych z treścią pisma z dnia 18 maja 2016 dotyczącym zawiadomienia                           
o utworzeniu Klubu Radnych „Koalicja 2014 – 2018”, (przedmiotowe pismo stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu). 

 Do tego zawiadomienia dołączony jest regulamin Klubu. I tak, jak czytałam, Klub utworzony 
został z dniem 18 maja 2016 roku. 

 W komunikatach Przewodniczącej chciałabym również państwa poinformować i zaprosić na 
XIV Spartakiadę Osób Niepełnosprawnych w dniu 11 czerwca – to jest sobota – w Oławie, 
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początek spotkania o godzinie 10.00. Taką informację otrzymałam od Starosty Zdzisława 
Brezdenia. O godzinie 10.00 jest otwarcie spotkania, następnie są zawody sportowe, 
programy artystyczne, poczęstunek, wręczenie nagród. Serdecznie państwa zapraszam do 
udziału w tej Spartakiadzie. Corocznie otrzymujemy podobne zaproszenie. 

 Myślę, że wszyscy państwo radni otrzymali takie zaproszenie, ale też sobie pozwolę o nim 
powiedzieć. Miejsko – Gminne Centrum Sportu i Rekreacji Jelcz-Laskowice zaprasza na 
pierwsze urodziny Centrum Sportu i Rekreacji Jelcz-Laskowice w dniu 04 czerwca 2016 r. 
Program imprezy: otwarcie nastąpi o godzinie 12.00 i poprzez mecze pokazowe Akademii 
Siatkówki, Akademii Futsalu, pokazy karate, pokazy taneczne – do godziny 21.30 mniej 
więcej jest ten program zaplanowany. Zaprasza Prezes Zarządu, Dyrektor Centrum Sportu  
i Rekreacji Krzysztof Konopka. 

 Ja mam tyle komunikatów. Dziękuję bardzo. 
 I w takim razie przechodzimy, proszę państwa, do punktu czwartego. 

Od. pkt 4 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Informacja Burmistrza o działaniach podejmowanych pomiędzy 

sesjami Rady Miejskiej. 
 Oddaję głos Burmistrzowi Bogdanowi Szczęśniakowi. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni państwo, przekażę 

państwu informacje dotyczące działań między sesjami w formie zarządzeń. I tak: 
- powołałem komisję konkursową w składzie: 

◦ Przewodniczący – pan Marek Szponar – Zastępca Burmistrza; 
pozostali członkowie to: 
◦ pani Lucyna Kutkowska – pracownik Urzędu, 
◦ pan Waldemar Chmielewski – przedstawiciel Zrzeszenia Miejsko – Gminnego 

Zespołów Sportowych, 
◦ pan Maciej Buczkowski – przedstawiciel Klubu „Manta”, 
◦ oraz pan Krzysztof Bochnia – przedstawiciel Stowarzyszenia „Tęcza”. 
Komisja konkursowa powołana została na czas określony w celu wybrania najlepszej 
oferty na realizację zadań publicznych w zakresie określonym w ogłoszeniach 
konkursowych w stosunku, do których termin upłynął 20 maja – chodzi o wypoczynek 
letni dla dzieci. I rozstrzygnięcie później przedstawi pan Marek Szponar; 

- ponadto Gmina Jelcz-Laskowice nie skorzystała z prawa pierwokupu działki  
o powierzchni 7208 m2 zbywanej na podstawie umowy warunkowej przez PKP S.A.  
w Warszawie na rzecz firmy „DREMAT” z siedzibą w Dziuplinie za cenę brutto 155.934,60 
zł; 

- ponadto na wniosek Fundacji „Pomaluj mi świat” w Oławie powołałem pana Witolda 
Jakubasa w skład Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy  
w Rodzinie; 

- dalej, przeznaczona została do wydzierżawienia … przeznaczony został do 
wydzierżawienia grunt komunalny o powierzchni 54 m2 na targowisku miejskim. Grunt 
wydzierżawiony zostanie w celu prowadzenia działalności handlowo – usługowej; 

- ponadto zarządzeniem z dnia 28 kwiecień został wprowadzony wzór porozumienia  
z partnerami programu „Jelczańsko – Laskowickiej Karty Dużej Rodziny” i już 
podpisaliśmy jako Gmina pięć takich porozumień z lokalnymi firmami na naszym rynku. 
Mam nadzieję … znaczy już jest akces kolejnej firmy do podpisania tego programu. Po 
krótce powiem, że program ten pozwala mieszkańcom naszej gminy – chodzi tu o rodziny 
przynajmniej z trójką dzieci – robiąc zakupy czy korzystając z usług tych firm, każda firma 
określa procentowo kwotę upustu przy zakupie towaru bądź usług. 

Dziękuję. To wszystko. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Marek Szponar – proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, w dniu wczorajszym, zgodnie  

z zarządzeniem, które przed chwilą odczytał pan Burmistrz, odbyło się posiedzenie komisji, 
która rozstrzygnęła konkurs w dwóch zadaniach. Pierwsze zadanie dotyczyło wypoczynku 
dzieci i młodzieży z realizacji programu profilaktyki i drugi dotyczący wypoczynku dzieci  
i młodzieży. I tak, w przypadku pierwszego zadania oferta podmiotu, który został wybrany 
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do realizacji tego zadania, to Zachodniopomorski Związek Towarzystwa Krzewienia Kultury 
Fizycznej ze Szczecina. Zaoferował nam zorganizowanie wypoczynku w miejscowości  
Murzasichle dla 40 dzieci z naszego terenu, w terminie od 11.07 do 20.07.2016r. 

 Jeśli chodzi o drugie zadanie, to została wybrana oferta Młodzieżowego Związku Sportowego 
„Wypoczynek” z Jelcz-Laskowic i wypoczynek zostanie zorganizowany dla 35 dzieci  
w miejscowości Dziwnówek, w okresie od 25 czerwca do 09 lipca 2016 roku. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Romuald Piórko – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, od poprzedniej sesji do 

dzisiaj Burmistrz wydał: 
- 2 decyzje zatwierdzające projekt podziału nieruchomości; 
- wydano 4 decyzje o środowiskowych uwarunkowaniach; 
- 11 zaświadczeń o przeznaczeniu działki w planie miejscowym lub w studium; 
- i także 11 wypisów i wyrysów z planu lub studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego; 
- w okresie między sesjami wydano 8 decyzji o warunkach zabudowy; 
- i 3 decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego. 
I tu jeszcze informacja o przetargach, które odbyły się pomiędzy ostatnią … poprzednią sesją 
Rady, a dzisiaj: 
- rozstrzygnięto przetarg na budowę placów zabaw – wygrała firma Weran. Siedem firm 

startowało; 
- kolejny przetarg remont dróg gruntowych – to już drugi przetarg, bo zostały nam 

pieniądze po pierwszym przetargu. Startowało 4 firmy. Wygrało Przedsiębiorstwo Usługi 
Transportowo – Sprzętowe Stanisław Cygan; 

- kolejny przetarg rozstrzygnięty to remonty cząstkowe dróg – chodzi tutaj o remonty 
nawierzchni asfaltowych. Startowało 4 firmy, wygrała firma Przedsiębiorstwo Robót 
Ogólnobudowlano-Drogowych „Pro-D”. 

I proszę państwa, są ogłoszone dwa przetargi: 
- pierwszy, to jest budowa szatni sportowej przy ul. Świętochowskiego w Jelczu-

Laskowicach. Termin otwarcia ofert zaplanowano na 07 czerwca; 
- i drugi przetarg: zagospodarowanie terenu pomiędzy ulicami Bażantową  

i Świerkową w zakresie chodników i dróg. Chodzi tutaj o kontynuację tej ścieżki, która 
została w 2015 r. od Piastowskiej do Bażantowej przy kościele nowym. I dalej, teraz jest 
przetarg od ul. Bażantowej do ul. Świerkowej, czyli na wysokości stacji paliw Orlenu. 
Planowany termin otwarcia ofert to 13 czerwiec tego roku.  

Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do informacji przedstawionych przez Burmistrzów 

pan radny Skrzydłowski się zgłasza. Proszę bardzo. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – dziękuję pani Przewodnicząca. Panie Burmistrzu, tak z uwagą 

wysłuchałem komunikatów Burmistrza o działaniach pomiędzy sesjami. A z tego, co mnie 
słuchy dotarły, odbyło się spotkanie à propos całodobowych dyżurów w przychodni  
ze Starostą Powiatowym oraz z Przewodniczącym Rady Powiatu panem Hołyńskim. To jest 
dość istotna sprawa dla naszych mieszkańców, tak więc chcielibyśmy wiedzieć jakie 
ustalenia zostały pomiędzy panem Starostą, a panem Burmistrzem ? No i pytanie czemu nie 
otrzymaliśmy w ogóle informacji na ten temat? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – faktem jest, że takie spotkanie miało miejsce, było w obecności pana 

Starosty, Przewodniczącego Rady Powiatu. Uczestniczyłem w tym spotkaniu ja i pan radny 
Tadeusz Babski. 

 Proszę państwa, na tym spotkaniu pan Starosta, co prawda, nie w formie pisemnej, ale 
przekazał informację, że planują w bliżej nieokreślonym jeszcze czasie możliwość 
zamknięcia tej działalności zespołu pielęgniarsko – lekarskiego w ramach tej przychodni 
świąteczno … pomocy świąteczno-weekendowej. Argumentacja była taka, że mają problemy 
organizacyjne – już nawet nie chodziło o kwestie finansowe – po prostu z sześciu lekarzy, 
którzy łącznie prowadzili tę pomoc w Oławie i u nas, czterech lekarzy zgłosiło rezygnację, 
wypowiedziało umowy – tak zostałem poinformowany. I tak jak mówiłem wcześniej, bliżej 
nie określono terminu, natomiast w formie pisemnej wystąpiłem po tym spotkaniu do pana 
Starosty z ostrym sprzeciwem, że Gmina jest zainteresowana kontynuacją tej działalności  
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w ciągu dalszym i również przedstawiłem możliwość ewentualnego wsparcia nie określając 
tutaj kwoty finansowej. I czekam na odpowiedź od pana Starosty. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Skrzydłowski. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – mogę – panie Burmistrzu – zapytać czy pan Starosta stawiał jakieś 

warunki odnośnie tego żeby ta pomoc weekendowa została tutaj na miejscu? Czy powiedział 
tylko, że chodzi o organizację i zamkną to? Bo jeżeli chodzi tylko o organizację i po prostu 
powiedzieli, że w bliżej nie określonym czasie to zamkną, to rozumiem, że chyba to samo pan 
podał na piśmie o czym pan rozmawiał z nim – prawda ? Więc rozumiem, że sprawa już 
będzie przesądzona w takim układzie? 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – powiem tak, pan Starosta nie stawiał żadnych warunków finansowych. 
Natomiast czekam na informację, bo to jeszcze – proszę państwa – procedura jest taka, że 
takie decyzje muszą być opiniowane przez Społeczną Komisję, która jest przy Szpitalu  
w Oławie. Są tam przedstawiciele wszystkich samorządów z naszego terenu. Dlatego mówię, 
to zostało tylko informacja złożona w formie ustnej, bez żadnych żądań. Czekamy na 
odpowiedź pana Starosty. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy do informacji przedstawionych przez 
Burmistrza i Zastępców macie państwo jakieś pytania, uwagi? Nie ma. W takim razie 
przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 5 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Sprawy samorządowe. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan Sołtys Biskupic Oławskich 

Marek Starczewski – proszę bardzo. 
Sołtys wsi Biskupice Oławskie Marek Starczewski – pani Przewodnicząca, panie Burmistrzu, Szanowni 

państwo, ja chciałbym, w imieniu organizatorów VI Targów Produktu Lokalnego i IV 
Przeglądu Zespołów Ludowych, zaprosić państwa wszystkich na 12 czerwca do Biskupic 
Oławskich. Impreza pod honorowym patronatem pani Wicemarszałek Województwa 
Dolnośląskiego i pana Burmistrza Jelcza-Laskowic. 

 35 wystawców z Dolnego Śląska z bardzo przeróżnym asortymentem. W tym roku będzie 
dużo nowości. Z 44 zespołów zakwalifikowaliśmy do przeglądu 21, bo niestety nie da się, 
trzeba by było imprezę robić dwudniową. Więc 21 zespołów, które nie prezentowały się 
jeszcze do tej pory na naszej scenie, będą brały udział w tym przeglądzie. Więc bardzo 
serdecznie zapraszam. Od godziny 11.00 do godziny 23.00 trwać będzie ta impreza. 
Tradycyjnie już druga niedziela czerwca. 

 I druga informacja, którą chciałem przekazać Wysokiej Radzie. Dobiegł końca i został 
odebrany kolejny odcinek chodnika na ul. Głównej w Biskupicach Oławskich, droga 
wojewódzka 396. Działania, które żeśmy podejmowali pozwoliły na wykonanie 180 mb 
tegoż chodnika. Został ostatni odcinek, który – mam nadzieję – uda się jeszcze wykonać jeżeli 
nie w tym roku, to na pewno już w przyszłym roku żeby zamknąć tę inwestycję i cała ulica 
Główna byłaby już wykonana po obu stronach nowym, pięknym chodnikiem, co na pewno 
poprawi nie tylko estetykę tej ulicy, ale przede wszystkim bezpieczeństwo. Jest to ulica 
bardzo ruchliwa, którą … tranzytowa, niebezpieczne ładunki, które tą drogą są 
przemieszczane właśnie tą 396. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w punkcie Sprawy samorządowe jeszcze ktoś 
 z państwa chciałby zabrać głos? Pani radna Krystyna Dekret – proszę. 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, Szanowna Rado, zebrani goście, ja wracam do ul. 
Liliowej. Ulica Liliowa – ja już o tym temacie … ten temat poruszałam wcześniej na sesjach. 
Ludzie nie wyrażają zgody na to żeby na ul. Liliowej po lewej stronie i prawej stronie były 
parkingi, a dzieci przechodziły do szkoły między samochodami. To ma być bezpieczna droga 
do szkoły. Naszym obowiązkiem jest to im to zagwarantować, czyli parkingi po stronie 
blokowisk, a chodniki po stronie domków. Sami rodzice dzieci szkolnych nie wierzą w to, że 
ktoś tak mógł zaprojektować tę ulicę, nigdy na to nie wyrażą zgody. Zapowiadają, że 
zablokują ulicę dla bezpieczeństwa własnych dzieci. Dziękuję. 

 Panie Burmistrzu, ja bym prosiła o jakąś odpowiedź – to do Burmistrza Piórki. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Burmistrz Piórko – bardzo proszę. 
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Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, nie wiem skąd pani radna 

ma takie informacje. Projektowanie … pierwsze, wydawanie decyzji o warunkach … decyzji 
lokalizacyjnej celu publicznego było ogólnie wiadome, były obwieszczenia, projekt 
uzgadniany był z właścicielami, nie wpłynęła do Gminy żadna uwaga, żadna skarga. W tej 
chwili projekt jest w Starostwie Powiatowym celem wydania pozwolenia na budowę. Tak że 
nawet tam gdzie, proszę państwa, żeby dla udokumentowania pewnych rzeczy, sąsiadujące 
działki z ul. Liliową są – mówimy o blokach Spółdzielni Mieszkaniowej – w jednym 
przypadku wykupionych mieszkań jest więcej niż 50%, stąd projektant indywidualnie do 
właścicieli mieszkań chodził z uzgodnieniami aby uzyskać więcej niż 50% zgód na realizację 
tego projektu. Tak że skąd pani radna ma takie informacje, że będziemy coś blokować, 
będziemy nie tak robić. Proszę państwa, na pewno sytuacja po przebudowie ul. Liliowej 
będzie bardziej bezpieczna niż dzisiaj jest. Parkingi, proszę państwa, być muszą. Mieszkamy 
w mieście, mamy coraz więcej  samochodów i te miejsca parkingowe są jak najbardziej 
potrzebne – to jest jedna sprawa. Dwa – tam jest rozwiązany temat w ten sposób, że będzie 
również możliwość za przedszkolem, które jest na Liliowej, takie rondo do zawracania żeby 
samochody przywożące, czy rodzice przywożący dzieci do szkoły … do przedszkola 
parkowały pod przedszkolem, zaprowadzały dziecko do szkoły i już – nie tak jak się dzieje 
dzisiaj zawracanie przez cofanie – tylko tym malutkim rondem samochodem osobowym 
można zawrócić. Tak że na pewno bezpieczeństwo będzie zapewnione. Ba, ul. Liliowa po 
przebudowie również będzie w strefie zamieszkania gdzie obowiązuje dwadzieścia na 
godzinę. I – tak jak powiedziałem – sytuacja po przebudowie będzie znacznie bezpieczniejsza 
niż jest dzisiaj. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo dziękuję. Pani radna Dekret – proszę. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, mi chodzi konkretnie o taką odpowiedź, czy będą 

na lewo i na prawo parkingi na tej ulicy? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan Burmistrz Piórko – proszę. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – tak. Nie na całych odcinkach, ale tak. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby 

zabrać głos? Pani radna dwukrotnie już się wypowiadała. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – ale to jest problem, ja proszę ad vocem. To jest problem naszego 

społeczeństwa. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – no to jest właśnie problem. Czy pani dalej o parkingach i o ulicy 

Liliowej? 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – tak. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to bardzo proszę może w jednym punkcie to skompilować i po prostu 

od razu mówić, bo pani trzykrotnie głos zabiera. Proszę, pani radna Dekret. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, my mieszkańcy po prostu domków 

jednorodzinnych, jeszcze raz w imieniu mieszkańców zwracam się z prośbą, proszę bardzo 
nikt nie ma sprzeciwu niech będą chodniki z jednej strony, od strony przedszkola  
i przychodni, ale od domków jeszcze – no nie wiem, w Polsce chyba nie ma takiej ulicy żeby 
po lewej i po prawej stronie były parkingi. Musi być po prostu baza dla parkujących i dla 
pieszych, a tutaj nie ma, tu jest tylko … pierwszeństwo mają niestety samochody. A gdzie jest 
dziecko? A gdzie jest gwarancja bezpieczeństwa? I pan mnie chce przekonać, że to jest 
zgodnie z prawem? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w punkcie Sprawy samorządowe ktoś z państwa 
chciałby zabrać jeszcze głos? Czy ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos?  

 Przechodzimy do punktu szóstego. 

Od. pkt 6 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Interpelacje i zapytania. 
 Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pani radna Teresa Kotowicz. 
Radna Teresa Kotowicz – pani Przewodnicząca, panowie Burmistrzowie, Wysoka Rado, ja w temacie tej 

przychodni pomocy świątecznej. Na sesji w marcu zadałam takie pytanie i pozwolę sobie 
może coś tam skomentować. 14 maja byłam specjalnie zobaczyć czy w ogóle są tam jacyś 
pacjenci. Było bardzo dużo osób i rozmawiałam z panią pielęgniarką, z panią doktor – 
potrzeba jest. I mam taką prośbę panie Burmistrzu do pana, bo pan mi odpowiedział 
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wtenczas tak samo jak dzisiaj, że rozmowy są prowadzone, że były. My na tę przychodnię, 
proszę państwa, też wydaliśmy swoje pieniądze. Tam była dość duża kwota ponad 50.000 w 
pomocy tam dla Powiatu. Negocjacje trwały, jak sobie przypominam, ponad rok chyba.  
I potrzeba tego punktu naprawdę jest duża. Mamy, powtórzę to jeszcze raz, mamy radnych 
powiatowych, którzy są z Jelcza-Laskowic. My dla Powiatu jesteśmy chętni tam coś dzielić.  
O, dzisiaj mamy tu uchwałę do czegoś tam dołożyć i tak co jakiś czas nam coś tutaj 
podrzucają. I mam prośbę aby ponownie powtórzyć te rozmowy z komisją, z panem 
Przewodniczącym może Zdrowia. Pan Babski jest prężny i dyskutować lubi, tak że pomoże. 
My, jako Rada, przynajmniej ja i sądzę, że inne osoby też się nie odżegnują od tego tematu, 
chcielibyśmy żeby to utrzymać, bo naprawdę ten punkt jest potrzebny. Może nie zawsze są 
pacjenci, to tak samo jak wszędzie się dzieje, jak i w autobusie nie wszyscy w tym dniu razem 
jadą, ale jest wiele osób, co na pewno z tego korzysta. A jeszcze jedna sprawa, ten punkt 
trzeba by było jakoś … nie doposażyć, rozpropagować, bo nie wszyscy wiedzą, że my w 
sobotę, w niedzielę możemy gdzieś się leczyć. Apteki mamy. Lekarz nie zawsze przyjmie, bo 
ma wyjazdy, to każdy zrozumie. To by było na tyle. 

 A drugie pytanie mam takie, też to pytanie zadałam, co z Urzędem Pracy? Czy my ten Urząd 
Pracy tu utrzymamy, czy też nam zabiorą? To by było na tyle. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę. 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani radna, w pierwszej kwestii myślę dobrze było gdyby – moja sugestia 

– pan Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty poprosił na spotkanie Komisji pana Starostę 
i pana Dyrektora Dronsejkę, bo on bezpośrednio jakby nadzoruje te zespoły oławski i nasz – 
to jest moja sugestia. I wtedy moglibyście państwo wszyscy przedstawić swoje racje.  
Ja oczywiście też jestem za utrzymaniem tego i to, co powiedziałem wcześniej, protestuję 
przeciwko zamknięciu, czy próbie zamknięcia i wręcz sugeruję możliwość wsparcia. 
Natomiast w kwestii filii Urzędu Pracy, no na razie nie mam żadnej informacji tyczącej,  
że jest chęć zamknięcia tego punktu. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa chciałby zabrać 
głos? Pan radny Tadeusz Babski – proszę. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, chciałem się odnieść do tego pytania  
w sprawie przychodni udzielającej pomocy świątecznej … nocnej i świątecznej.  
Ja przygotowałem wniosek w imieniu Klubu Radnych, który przedstawię później, pod koniec 
sesji, w punkcie Wnioski.  

 Natomiast mam pytanie do pana Burmistrza Romana Piórki. Ja zwracałem się pisemnie  
w sprawie usuwania dzikich wysypisk wzdłuż torów kolejowych przy ul. Hirszfelda. 
Częściowo już – dziękuję – już został ten największy śmietnik usunięty w krzakach. Ale dalej 
sprawa nie jest rozwiązana dotycząca odcinka wzdłuż garaży. Ja sugerowałem panu 
Burmistrzowi, że przyczyną, że tam akurat są wysypiska śmieci, są te krzaki i sugerowałem 
żeby te krzaki próbować usunąć, żeby zminimalizować właśnie możliwość wysypywania 
śmieci – to jest jedna sprawa. 

 I druga sprawa, która pani radna Teresa Kotowicz też zwracała uwagę, Osiedle, Techników. 
Zwracałem się też pisemnie w sprawie likwidacji dzikiego wysypiska przy Zespole Szkół. To 
wysypisko na dzień dzisiejszy rośnie, coraz więcej odpadów budowalnych tam przybywa.  
I tam też są krzewy i krzaki, i drzewa, które także są przyczyną, że mieszkańcy okolicznych 
działek zrobili sobie tam wysypisko. Sugerowałbym żeby też usunąć tę zbędną zieleń i te 
materiały budowlane. Bardzo proszę o wsparcie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Burmistrz Piórko – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – jeżeli chodzi o to, no wysypisko, nie wysypisko, dzikie wysypisko tutaj 

przy Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych jest, Komunalka robi wycenę, więc lada moment się 
tematem zajmiemy. Natomiast jeżeli chodzi tutaj od torów, między torami a garażami – ja 
muszę sprawdzić, sobie zapisuję, bo gdzieś mi to uleciało, sprawdzić sprawy własnościowe 
terenu. Jeżeli tam jest coś gminnego to spróbujemy to zrobić. Jeżeli no Gmina nie jest 
właścicielem terenu, to spróbujemy zwrócić się do instytucji, do właścicieli terenu żeby 
sprawą się zajęli. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Dekret – proszę. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, Szanowna Rado, ja tutaj do pana 

Przewodniczącego Babskiego, to nie tylko Klub składał prośbę o przychodnię, ale my 
również żeśmy rozmawiali na temat przychodni, tych weekendowych dyżurów – proszę nas 
nie wykluczać tutaj z tego koła. Dziękuję.  
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 Następna sprawa, którą chciałam poruszyć, to mam takie pytanie do panów Burmistrzów. 

Mam pytanie, jak pan widzi w przyszłości nasze bezpieczeństwo? To co się zaczyna dziać na 
świecie i w Polsce z tym podkładaniem bomb – chodzi o nasze bezpieczeństwo. Czy nie 
powinniśmy my zacząć montować kamery po autobusach, zakładach pracy, szkołach, 
przychodniach dla naszego bezpieczeństwa. Czy nie powinniśmy szybciej zacząć myśleć  
o naszym bezpieczeństwie ? Proszę o odpowiedź. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Do wypowiedzi pani Dekret chciał się odnieść pan 
radny Babski, jeszcze zanim pan Burmistrz się odniesie, tak że proszę bardzo. 

Radny Tadeusz Babski – to znaczy ja powiem pani, że przejęzyczyłem się, przepraszam. W imieniu 
radnych wystąpię z takim wnioskiem. Przepraszam. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – zgłaszał się pan radny Jacek Hełka. Chyba, że wcześniej … potem pan 
Stachnio, pan radny Stachnio. Czy pan Burmistrz chciałby się odnieść do wypowiedzi pani 
Dekret ? Czy … Tak? Pan Burmistrz Piórko – proszę. 

Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jeżeli chodzi o monitoring, 
jestem umówiony na przyszły tydzień na spotkanie z firmą w sprawie opracowania 
koncepcji ewentualnego wykonania monitoringu, ale to dotyczy tylko terenów publicznych. 
Natomiast autobusy, zakłady pracy, szkoły nie są to … to są instytucje gdzie właściciele bądź 
zarządcy tymi środkami takie decyzje mogą podejmować. Gmina tutaj takich decyzji 
podejmować nie może. My na terenach publicznych rzeczywiście przymierzamy się – byłem 
na takim spotkaniu kiedyś odnośnie monitoringu i taki monitoring z możliwością 
rozbudowy. Natomiast tutaj pan Burmistrz mi podpowiada, że w szkołach monitoring jest,  
w naszych szkołach. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Jacek Hełka – proszę. 
Radny Jacek Hełka – dziękuję bardzo. Szanowni państwo, tutaj pytanie do Burmistrza. Jak już tak 

rozmawiamy, do pana Burmistrza, jak rozmawiamy o bezpieczeństwie i o tej przychodni, 
która tutaj właśnie … znaczy przychodni, o tym punkcie doraźnej pomocy świąteczno, że tak 
powiem, wieczornej, weekendowej. Mam takie pytanie, bo niestety przewidziałem 
przyszłość, co mi się rzadko zdarzam, ale udało się. Niestety – mówię dlatego, że dwa dni 
temu, dosłownie dwa dni temu w mediach społecznościowych pojawiła się informacja o tym, 
że w powiecie oławskim funkcjonują dwa zespoły pogotowia ratunkowego. Wezwań jest 
tyle, że do niektórych spraw przyjeżdża straż pożarna. W związku z tym moje pytanie brzmi, 
czy państwo też uważacie, że zlikwidowanie tego punktu to jest pogorszenie tej sytuacji? Bo 
osoby, które w tym momencie mogą się zgłosić po południu, wieczorem czy w weekend do 
tego punktu będą po prostu dzwoniły na pogotowie. Tych karetek po prostu będzie jeszcze 
mniej. Nie wiem czy straż ochotnicza też będzie do tego wzywana, ale na to wygląda. Czy 
państwo uważacie tak samo jak ja? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Burmistrz Szponar – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, odpowiadając panu 

Przewodniczącemu, m.in. pan Burmistrz w piśmie, w którym wyraził swój protest przeciwko 
zamknięciu gabinetu niedzielno-świątecznej pomocy, właśnie zwrócił uwagę na również ten 
aspekt, że zamknięcie tego punktu spowoduje zwiększenie obciążenia również pogotowia. 
Pokazał, że w tym momencie faktycznie to bezpieczeństwo publiczne pod kątem oczywiście 
zdrowotnym  zostanie w zdecydowany sposób obniżone. Proszę państwa, tak się składa, że 
problem zamknięcia gabinetu nie jest tematem tegorocznym. Jak już informowaliśmy on się 
rozpoczął w tamtym roku, jeżeli dobrze pamiętam na przełomie chyba 
października/listopada, kiedy nie informując, Powiat nie informując, Starosta nie informując, 
tak prawdę mówiąc, nikogo na Radzie Społecznej została przygotowana uchwała opiniująca 
pozytywnie likwidację właśnie tego gabinetu w Jelczu-Laskowicach. Wtedy to nasze 
działanie podjęte spowodowało, że udało się przekonać większą część członków Rady 
Społecznej ZOZ-u oławskiego, czyli oławskiego Szpitala, żeby podjąć uchwałę przeciwko 
likwidacji. Tak że w tamtym momencie udało się to powstrzymać. W grudniu – jeżeli dobrze 
pamiętam – byliśmy z panem Burmistrzem na spotkaniu w Powiecie gdzie tę kwestię 
ponownie poruszaliśmy, gdzie pan Burmistrz wyraźnie powiedział, że jesteśmy przeciwni 
likwidowaniu i będziemy robić wszystko żeby ten punkt został utrzymany. Tak że ten proces 
cały czas trwa, póki co udaje nam się wychodzić z tego – nazwijmy to – zwycięsko, natomiast 
no zamiar Powiatu jest bardzo niepokojący no i myślę, że należy go traktować bardzo 
poważnie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W kolejności pan radny Stachnio – proszę. 
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Radny Ireneusz Stachnio – panie Burmistrzu, rodzice uczniów z Gimnazjum nr 2 w Jelczu-Laskowicach 

zwrócili się do pana z prośbą o podział klas na grupy na lekcjach językowych z języka 
angielskiego i z języka niemieckiego, celem umożliwienia swoim dzieciom nauki języków 
obcych w grupach tak aby zdecydowanie podnieść efektywność przyswajania języków 
obcych. Panie Burmistrzu, przypomnę panu pismo, fragment pisma, które rodzice uczniów 
do pana wystosowali i mniej więcej ten fragment także dla państwa radnych będzie obrazem 
tego czego rodzice oczekują. Cytuję : „ Po reformie edukacyjnej w 2008 roku nasze dzieci, jako 
pierwszy rocznik absolwentów gimnazjów będą podlegać zasadom rekrutacji do szkół 
ponadgimnazjalnych na nowych zasadach. Po raz pierwszy wyniki egzaminu gimnazjalnego  
z języka obcego, z poziomu rozszerzonego, będą obowiązkowo brane pod uwagę przy 
rekrutacji do szkół ponadgimnazjalnych. W roku 2018 taka rekrutacja obejmie obecne klasy 
pierwsze. Uważamy, że brak podziału na grupy przy nauce języków obcych już na starcie 
zmniejsza szanse edukacyjne naszych dzieci i obniża szanse dostania się do renomowanych 
dobrych szkół ponadgimnazjalnych. Szkoła powinna sprzyjać rozwojowi uczniów uzdolnionych 
przez stwarzanie dogodnych warunków. Brak podziału na grupy dusi potencjał uczniów i już 
na starcie skazuje dzieci na porażkę edukacyjną. Zgodnie z § 7 pkt 3 Rozporządzenia Ministra 
Edukacji Narodowej w sprawie ramowych programów nauczania w szkołach publicznych,  
w przypadku oddziałów liczących odpowiednio nie więcej niż 24 uczniów, na zajęciach języków 
obcych podziału na grupy można dokonać za zgodą organu prowadzącego szkołę. Ościenne 
gminy i miasta zgodnie z wyżej wymienionym rozporządzeniem stwarzają odpowiednie 
warunki swoim uczniom. Organy prowadzące dokonały podziału na grupy językowe  
w oddziałach klasowych liczących mniej niż 24 uczniów. Uważamy, że nasze dzieci powinny być 
tak samo traktowane.” I tutaj były podpisy rodziców. Takich pism wpłynęło na pewno dwa,  
a prawdopodobnie cztery albo pięć, bo różni rodzice z różnych klas do pana Burmistrza takie 
pisma kierowali. 

 Panie Burmistrzu, pan w swojej odpowiedzi na pismo do rodziców poinformował, że są 
prowadzone prace dotyczące organizacji roku szkolnego 2016 / 2017 i w przypadku 
zaistnienia okoliczności dających podstawę do dokonania podziału zgodnie z w/w 
rozporządzeniem, taki podział zostanie dokonany. 30 maja upływa termin zatwierdzenia 
przez organ prowadzący arkuszy organizacyjnych i no właśnie tak jak jest w rozporządzeniu 
napisane, grupy, klasy dzieli się wtedy kiedy liczba uczniów w klasie jest większa niż 24 
uczniów, natomiast organ prowadzący może dokonać podziału na grupy. To są dzieci  
z naszej gminy, gminy ościenne takie podziały dokonują mimo, że nie ma 24 uczniów  
w oddziałach. I to, co rodzice napisali, zmniejszamy szanse edukacyjne już na samym starcie 
naszym dzieciom, naszej młodzieży, która chce się uczyć. Oszczędności z tego tytułu będą, no 
żadne albo są żadne, ponieważ każda złotówka zainwestowana w edukację zwraca się 
dziesięciokrotnie – tak Amerykanie policzyli tylko, że w dolarach. Z tego co wiemy, a pan 
Burmistrz zapewne wie, bo ma wszystkie arkusze organizacyjne, będą także albo zwalniani, 
albo odsyłani w stan nieczynny nauczyciele, m.in. języków obcych. Czyli kadra jest, 
nauczyciele są, rodzice chcą, dzieci chcą, natomiast dobra wola organu prowadzącego, no jest 
albo nie ma. Dlatego, zgodnie z odpowiedzią pana Burmistrza, którą pan udzielił rodzicom, 
mam pytanie, czy zaistniały okoliczności, o których pan wspomina w swoim piśmie, dające 
podstawę do dokonania podziału na grupy językowe? Przypomnę, że od 2018 roku egzamin 
gimnazjalny, w części rozszerzonej z języków, będzie brany do rekrutacji, do szkół 
ponadgimnazjalnych. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan Burmistrz Marek Szponar – proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, odpowiadając panu radnemu na 

zadanie pytanie, tak panie radny, to się zgadza, do 30 maja organy prowadzące mają czas na 
zatwierdzenie projektów organizacyjnych szkół i tak to się zdarzyło. I prawdą jest,  
że od 01 września w tych arkuszach organizacyjnych doszło do istotnych zmian, które 
spowodują faktycznie, że klasy drugie będą dzielone na grupy. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Stachnio – proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – chciałem się dopytać czy klasy drugie w przyszłości, czyli obecne klasy 

pierwsze i to będą grupy językowe? 
 
 (…) 
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 A czy klasy drugie obecne, czyli klasy trzecie od 01 września? Bo tam także, rodzice z tych 

klas także prosili pana Burmistrza, złożyli taki wniosek o to aby te klasy także zostały objęte 
takim, no takim podziałem. 

Z-ca Burmistrza Marek Szponar – jeżeli sobie dobrze przypominam to wpłynęły faktycznie wnioski od 
rodziców klasy pierwszej obecnej i odpowiadam jeśli chodzi o klasy drugie, skutkach  
od 01 września, czyli nowego roku szkolnego. 

 Natomiast jeśli chodzi o pozostałe pisma – tak jak mówię - nie pamiętam, sprawdzę. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Jesteśmy w punkcie Interpelacje i zapytania. Pan 

radny Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – dziękuję bardzo. Ja pozostanę też przy temacie edukacji. Pytanie do pana 

Burmistrza. Panie Burmistrzu, czy prawdą jest, że planowana jest likwidacja klas w PSP nr 2  
i w PG nr 2? Moje pytanie wynika stąd, że po prostu informację taką otrzymałem od 
rodziców, dlatego chciałem zaczerpnąć informacji u źródła. Czy jest taka … jest taka sytuacja, 
która będzie prowadzić do tego, że te klasy zostaną zlikwidowane i czy w opracowaniach 
arkuszy organizacyjnych szkół jest przewidziana właśnie likwidacja tych klas jeśli chodzi  
o PG 2 i PSP nr 2 – tak. Dziękuję. Zaraz kolejne pytanie jeśli otrzymam odpowiedź na to co w 
tej chwili. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Burmistrz Szponar – proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – tak proszę państwa, w arkuszach organizacyjnych PG 2 i PSP 2 

następuje od 01 września połączenie niektórych, łączenie niektórych klas, ale tak samo się to 
odbywa w PSP 3, tak samo odbywa to się w PSP Miłoszyce. 

Radny Michał Pakosz – ja pozwolę sobie kontynuować jeśli to nie kłopot. Bo tak, arkusz organizacyjny 
szkoły zatwierdza organ prowadzący – jak już wcześniej powiedzieliśmy – do 30 maja 
danego roku. Stąd ja pozwolę sobie przytoczyć tutaj opinię Dolnośląskiego Kuratora Oświaty, 
Wydziału Nadzoru Pedagogicznego we Wrocławiu o zamiarze likwidacji oddziałów 
szkolnych i państwu pokrótce wytłumaczę dlaczego ten manewr – w moim odczuciu, jeśli 
oczywiście organ prowadzący zatwierdzi ten arkusz organizacji i likwidację tych klas – 
dlaczego będzie niezgodny z prawem i poprę to oczywiście argumentami od Kuratora, 
Dolnośląskiego Kuratora Oświaty. Tak że państwo pozwolicie, że przytoczę fragment tej 
opinii – cytat – „W opinii Dolnośląskiego Kuratora Oświaty likwidacja oddziału szkolnego 
szkoły stanowi przekształcenie szkoły. Oznacza to, że rada gminy, a nie burmistrz, powinien 
podjąć uchwałę o zamiarze likwidacji oddziału oraz powiadomić o tym zamiarze, na co 
najmniej sześć miesięcy przed terminem likwidacji, rodziców, kuratora oświaty oraz 
burmistrza. Należy zauważyć, że szkoła może zostać przekształcona jedynie z końcem roku 
szkolnego, czyli z dniem 31 sierpnia. Wobec tego, aby był zachowany termin zawiadomienia  
o zamiarze likwidacji musiałoby ono nastąpić najpóźniej do końca lutego danego roku. Do 
Kuratorium Oświaty we Wrocławiu …” to pozwolę sobie pominąć. Zadam pytanie w związku  
z tym, czy taka informacja była do końca owego lutego tego roku o zamiarze likwidacji tych 
szkół, czy my się budzimy w tej chwili dopiero … przepraszam, wróć, o zamiarze likwidacji 
tych oddziałów i czemu … Może niech pan Burmistrz odpowie czy by … Bo ten termin tych 
sześciu miesięcy na pewno nie był by dotrzymamy, w związku z tym to jest ewidentne 
łamanie prawa tak jak wykazuje to tutaj Dolnośląski Kurator Oświaty – tak. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Szponar. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, jeżeli pani pozwoli, pozwolę odpowiedzieć na 

pytanie pytaniem. Panie radny, a czy ta opinia Kuratorium odnosi się do konkretnych 
przykładów, o których pan dzisiaj porusza? Czy ta opinia dotyczy tak prawdę mówiąc klasy 
zerowej szkoły w Minkowicach rok temu wydanej i tak prawdę mówiąc dotyczyła ona w tym 
momencie likwidacji jedynego oddziału – jak już – klasy zerowej. Tak że proszę państwa, 
rzeczywistość i sytuacja … 

Radny Michał Pakosz – może ja panu … 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – proszę mi nie przerywać. Rzeczywistość i sytuacja prawna wygląda 

zdecydowanie inaczej jak pan radny chce tutaj państwu to przedstawić. Działania są jak 
najbardziej zgodne z prawem i arkusze organizacyjne zostały zatwierdzone zgodnie  
z prawem, zgodnie z wnioskiem, prawnym wnioskiem złożonym przez Dyrektorów szkół. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Pakosz – proszę. 
Radny Michał Pakosz – to może ja, Szanowni państwo, prościej skoro pan nie respektuje tego, co 

Dolnośląski Kurator Oświaty tutaj w tej swojej opinii wygłasza, więc może ja powołam się na 
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ustawę, przytoczę jej fragment – cytat – „Szkoła publiczna bądź oddział może być 
zlikwidowana z końcem roku szkolnego przez organ prowadzący szkołę po zapewnieniu przez 
ten organ uczniom możliwości kontynuowania nauki w innej szkole publicznej tego samego 
typu. Organ prowadzący jest zobowiązany na co najmniej sześć miesięcy przed terminem 
likwidacji zawiadomić o zamiarze likwidacji szkoły rodziców uczniów …” oczywiście tutaj 
mamy też na myśli oddziały, „w przypadku …” i tak „ … właściwego kuratora oświaty oraz 
organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego właściwej do prowadzenia szkoły 
danego typu.” – i to jest art. 59 ust. 1 ustawy z dnia 7 września 1991 roku o systemie oświaty, 
no i dotyczy to oczywiście również oddziałów. Więc pytanie moje jest proste, czy była taka 
informacja o zamiarze likwidacji tych oddziałów na przestrzeni tych sześciu miesięcy, które 
ustawa reguluje i wymaga, czy po prostu zostało w tej chwili złamane prawo? To jest moje 
pytanie, więc proszę o odpowiedź. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Szponar. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, ja myślę, że już odpowiedziałem na to pytanie. 

Nie, naprawdę nie zamierzam nic więcej w tej kwestii poruszać, ponieważ jak najbardziej – 
jeszcze raz powtarzam – cała procedura została dopełniona zgodnie z prawem. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie ktoś z państwa jeszcze chciałby 
zabrać głos? 

Radny Michał Pakosz – ja chciałbym kontynuować … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Pakosz zabierał głos trzykrotnie. Pytam pozostałych 

państwa radnych … 
Radny Michał Pakosz – jest jakiś limit proszę pani ? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – tak, jest limit zapisany w Statucie panie radny. 
Radny Michał Pakosz – poproszę ad vocem odnośnie wypowiedzi pana Burmistrza. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, czy ktoś jeszcze z państwa chciałby zabrać głos  

w punkcie Interpelacje i zapytania? Pan radny Skrzydłowski – proszę bardzo. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, pani apelowała tutaj niejednokrotnie o spokój,  

o kulturę na sali, więc może spokojnie byłoby gdyby radny dokończył jeden temat a potem ja 
mógłbym przejść do drugiego. A pani tak rozbija te … Nie wiem czy jest to celowe, czy 
niecelowe, ale rozbija pani te tematy niestety.  

 Ale dobrze, przechodząc do tematu. Szanowni państwo, zbliżają się Mistrzostwa Europy  
w piłce nożnej we Francji. Pamiętamy, że kilka lat temu mieliśmy u nas w mieście 
postawiony tak ogromny namiot, w którym była strefa kibica. Chciałbym zapytać czy nasze 
Miasto planuje w tym roku zrobienie czegoś podobnego? Jak wiemy, już w tym roku nie 
musielibyśmy stawiać takiego wielkiego namiotu, mamy piękny obiekt Centrum Sportu  
i Rekreacji. Myślę, że taka strefa kibica sprzyjałaby integracji mieszkańcom, dobrej zabawie, 
wspólnemu dopingowaniu Biało – Czerwonym. Tak więc prosiłbym o odpowiedź – nie wiem 
– pana Burmistrza czy może pana Prezesa Centrum Sportu. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy pan Burmistrz będzie udzielał odpowiedzi w tej 
sprawie? Burmistrz Bogdan Szczęśniak – proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – znaczy, tę kwestię przedyskutuję z panem Prezesem. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Dekret – proszę. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – panie Burmistrzu, ja mam do pana takie pytanie. Wracam do tematu 

ul. Gimnazjalnej i Treski. Proszę powiedzieć jak pan widzi po prostu ten przejazd kolejowy  
i kiedy … Tam jest zagrożenie, dzieci chodzą do szkoły. Chodzi o ulicę, o wykonanie ulicy, 
połączenia ul. Gimnazjalnej z Treski. Tam około będzie niecałe 200 m. Ja zakładam, że jest 
150 m ulicy, bo po prostu 10 m w jedną, w drugą stronę to należy do Kolei. Przede wszystkim 
tam nie ma żadnego światła, torowisko jest ciemne na tym i dzieci chodzą. Jest nowe osiedle 
między Miłoszycami, a Laskowicami, dzieci chodzą do szkoły, Szkoły „Dwójki” i na hotel. 
Panie Burmistrzu, ja niejednokrotnie składałam wnioski i prosiłam, i mocno z wami 
walczyłam. Proszę powiedzieć jak to będzie wyglądało przyszłościowo, czy są plany 
wykonania tych 150 m tej ulicy, czy po prostu nie ma żadnych planów? Z tego co ja wiem 
stawiamy solary wszędzie, światła wszędzie, ale tam gdzie jest zagrożenie od 
siedemdziesięciu lat, to nie jest od dzisiaj, od dziesięciu czy dwudziestu, od siedemdziesięciu 
i proszę mi dać konkretną odpowiedź. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, ja wrócę na chwilę do 

historii. Bodajże, minął rok na pewno jak pani Dekret, pani radna Dekret na tej sali 
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powiedziała, że pan B … ki już dawno Gminie coś przekazał. Powiem państwu dzisiaj, Gmina 
nie ma tam żadnego terenu, Gmina nie sąsiaduje z przejazdem kolejowym. W tej chwili jest 
podział, po uzgodnieniu z właścicielem, z panem B … kim, jest procedura podziałowa. Jeżeli 
to podzielimy, zamienimy się czy kupimy od pana B … kiego teren, możemy wtedy 
przystępować do projektowania i do robienia czegokolwiek. Na cudzej własności nam tego 
robić nie wolno.  
Jeżeli  chodzi o przejazd kolejowy, takie pisma – proszę państwa – szły do Kolei i byłem 
ostatnio na spotkaniu. Przejazd kolejowy będzie modernizowany jak będzie modernizowana 
linia Wrocław Brochów – Opole Groszowice. Czy w tym roku – w drugiej połowie tego roku 
mamy mieć informację czy w ogóle modernizacja tej linii wejdzie do planu. Jeżeli nie wejdzie 
– to samo dotyczy przejścia podziemnego – te rzeczy nie będą realizowane. Mam nadzieję, że 
wejdzie. My tutaj z Burmistrzem Szczęśniakiem próbujemy naciskać na Kolej żeby 
przynajmniej … Ale pani radna, jeżeli pani nie będzie słuchać to pani nie będzie wiedziała  
i znowu pani będzie pytała. Jeszcze raz, jeżeli nam się uda, bo tak na dobrą sprawę dobrze 
byłoby zmodernizować tę linię kolejową Wrocław Brochów, czyli praktycznie od Miłoszyc, 
bo do Miłoszyc już jest zmodernizowana, do Opola Groszowice. Natomiast najbardziej 
zainteresowani my, jako władze tutaj lokalne i myślę, że mieszkańcy, dokończeniem 
modernizacji Jelcz – Miłoszyce – Jelcz-Laskowice i wtedy jest i ten przejazd, który będzie 
miał inną kategorię, i będzie przejazdem bezpiecznym. Dzisiaj nie ma, po pierwsze – tak jak 
powiedziałem – sprawy własnościowe są na etapie realizacji. Ba, będziemy mogli realizować 
drogę w uzgodnieniu z Koleją, czy przez taki przejazd kolejowy my będziemy mogli do 
takiego przejazdu dobudować drogę żeby nie zwiększyć zagrożenia proszę państwa. Bo póki 
co – tak jak powiedziałem – ulica, od strony tu osiedla, nie ma dostępu do przejazdu. To, że 
tamtędy ludzie jeżdżą i chodzą, to chodzą po prywatnym terenie. A tak jak powiedziałem, jest 
to na etapie … ja już podpisałem wstępny projekt podziału. Dopóty dopóki decyzja 
podziałowa nie będzie ostateczna i zatwierdzona, nie możemy proceduralnie tematu 
załatwiać. Tak że jest to w przygotowaniu, ale mówię zależy to od właściciela i tutaj innej 
możliwości … my wywłaszczyć nie mamy podstaw. Stąd – mówię – wszystko wskazuje na to, 
że w tym roku się temat własnościowy ureguluje i wtedy będziemy mogli zacząć coś działać. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Pakosz się zgłasza po raz trzeci, pan radny 
Stachnio się zgłasza i pan radny Skrzydłowski. 

 Ja chciałam jeszcze, zanim oddam panu głos, przypomnieć państwu, że sprawy wystąpień 
reguluje § 20 naszego Statutu, który ma dziesięć punktów i tę sprawę reguluje § 20 pkt 6 – 
cytat – „Oprócz zabrania głosu, co do meritum sprawy w tym samym punkcie porządku służy 
mówcy prawo do jednej repliki …” Tak że ja udzielam panu głosu, tylko bym prosiła, bo dwa 
razy pan zabierał głos w jednej sprawie to można było potraktować jako jedno wystąpienie. 
Ale bardzo uprzejmie pana proszę żeby na przyszłość się tego trzymać. Udzielam panu głosu. 
Pan radny Pakosz. 

Radny Michał Pakosz – dziękuję bardzo. Państwo pozwolą, że teraz inna sprawa, inna sytuacja. Szanowni 
państwo, ul. Oławska Jelcz-Laskowice. Dwa miesiące czasu minęło niedawno jak od tutaj tych 
żółtych bloków, na wysokości hali sportowej, do prawie stacji „Orlen”, na tej ulicy nie ma  
w ogóle światła. Tam jest, Szanowni państwo, na wysokości Marketu Budowlanego 
„Mrówka”, na tym skrzyżowaniu jest przejście dla pieszych, którędy codziennie wieczorem 
przemieszczają się setki ludzi do pracy do Autolivu i do innych firm. Ja mam do państwa 
pytanie, bo mieszkańcy się do mnie aktualnie właśnie w tej sprawie zgłaszają. Jak to jest,  
że od dwóch miesięcy wy nie możecie zrobić światła na drodze, na największej drodze  
w naszym mieście, na skrzyżowaniu, na którym ludzie przechodzą przez to skrzyżowanie  
w środku nocy do pracy na drugą, trzecią zmianę i tak dalej. Jak to się dzieje, że wy nie 
możecie wyegzekwować tego żeby to światło wreszcie zapłonęło? Bo nie wiem czy wy 
potrzebujecie jakiejś specjalnej pomocy, czy co się dzieje, bo dwa miesiące nic jest nie 
zrobione. Więc moje pytanie jest proste, kiedy zamierzacie wziąć się wreszcie do roboty, 
uruchomić te światła? Czy ktoś musi zginąć na tym skrzyżowaniu potrącony – nie daj Boże – 
żebyście wreszcie łaskawie ruszyli i załatwili te wszystkie tematy związane z tym 
oświetleniem. Bo ludzie płacą potężne podatki, ogromne pieniądze i nic się nie robi. Wy 
sadzicie, Szanowni państwo, kwiatki pod halą sportową, lepiej, sadzicie kwiatki na lampach, 
które nie świecą, więc nie wiem jaki to ma sens, bo to w ogóle nawet tego nie widać w nocy. 
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Więc naprawdę proszę was weźcie się do roboty i zajmijcie się konkretnymi rzeczami, bo to 
nie może tak dłużej wyglądać. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny, zadał pan pytanie?  
Radny Michał Pakosz – dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Burmistrz Piórko – proszę bardzo. 
Z-ca Burmistrza Romuald Piórko – pani Przewodnicząca, Szanowni państwo, jakby informacja  

o nieświecących lampach wczoraj dotarła do Urzędu, już dzisiaj Tauron jest z pogotowiem  
z laboratorium, bo jest prawdopodobnie uszkodzony kabel. Jeżeli mieszkańcy zgłaszają się 
do radnego Pakosza, mogą się zgłaszać do proboszcza w Koziej Wólce – na pewno będzie 
załatwione. Dlaczego do Urzędu mieszkańcy tego typu informacji nie przekazują, to … a tylko 
radnym. Ja mam prośbę, radny jak powziął taką wiadomość, winien ją przekazać do Urzędu. 
Jeżeli urzędnik tego nie załatwił jest jeszcze Burmistrz. A to szukanie sensacji tam gdzie jej 
nie ma. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna … 
Radny Michał Pakosz – ja tylko króciutko ad vocem, jeśli można … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna … 
Radny Michał Pakosz – chciałem tylko … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – bardzo przepraszam … 
Radny Michał Pakosz –  chciałem tylko zaznaczyć, że ludzie w tej sprawie dzwonili do Urzędu Miasta  

i Gminy, ja też dzwoniłem, pytałem o to i co chwilę słyszałem tylko Tauron … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Pakosz, ja bardzo uprzejmie pana proszę … 
Radny Michał Pakosz –  pani pozwoli, że odpowiem panu Burmistrzowi … Super … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … o zachowanie dyscypliny na sesji Rady Miejskiej. Nie udzieliłam 

panu głosu … 
Radny Michał Pakosz –  proszę o udzielenie mi głosu Szanowna pani … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan się już wypowiadał trzykrotnie, dostał pan odpowiedź od pana 

Burmistrza. Udzielam głosu pani radnej Kamińskiej – proszę uprzejmie. 
Radny Michał Pakosz –  chciałbym tylko zaznaczyć, że mieszkańcy dzwonili w tej sprawie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale bardzo proszę nie utrudniać prowadzenia sesji. Na sesji i jest to 

zapisane w Statucie, obrady sesji prowadzi przewodniczący / przewodnicząca i chciałabym 
żebyśmy się tego trzymali. Pani radna Kamińska. 

Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, w kolejności … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Stachnio … 
Radny Ireneusz Stachnio – w kolejności … pani inną kolejność wyznaczyła. Pani łamie w tej chwili 

ustalenia, które pani sama z sobą zawarła. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale proszę … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski - … zrobiła pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ogłaszam dziesięć minut przerwy. 
 
Przewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy w obradach XX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jesteśmy po przerwie. Byliśmy w punkcie szóstym Interpelacje  

i zapytania. Wypowiadał się pan radny Pakosz na temat oświetlenia ul. Oławskiej w Jelczu-
Laskowicach, przejścia dla pieszych, na odcinku ul. Oławska i Belgijska. 

 W kolejności mówiłam, że głos oddam panu radnemu Stachnio. Po reakcji widziałam, że pani 
Kamińska chciałaby się odnieść do wypowiedzi pana Pakosza, dlatego też tak zareagowałam. 
Natomiast, ponieważ Burmistrz może w każdym momencie zabierać głos i poprosił mnie o to 
Burmistrz Szczęśniak, więc na razie nie udzielam ani panu radnemu głosu, ani pani radnej, 
tylko Burmistrzowi Szczęśniakowi – bardzo proszę. 

Burmistrz Bogdan Szczęśniak – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni goście. Proszę państwa,  
w kwestii braku zasilania oświetlenia przy ul. Oławskiej na Facebooku wywiązała się 
dyskusja. I w dniu wczorajszym o godzinie 10.17 został zamieszczony taki wpis – cytat – 
„Michał Pakosz. Od dwóch tygodni interweniujemy w tej sprawie słysząc ciągle: Tauron się 
zajmie. Jak widać mają to w poważaniu. Widocznie musi ktoś zginąć żeby s…ny z PO wzięły się 
do roboty. Złodzieje z Witosa, zamiast sadzić jakieś chaszcze na chodniku pod halą sportową, 
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biegiem włączać światło, bo tamtędy chodzą setki ludzi do pracy. Macie trzy dni inaczej 
osobiście się tym zajmę, a tego nie chcecie.” 

 Czy to jest pański wpis panie radny? 
Radny Michał Pakosz – czy to jest komisja śledcza? 
Burmistrz Bogdan Szczęśniak – dziękuję za odpowiedź. 
Radny Michał Pakosz – proszę bardzo. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, proszę o spokój. W kolejności – 

dobrze? – tak jak ustaliłam: pan radny Stachnio, pani … bardzo proszę o spokój, pani radna 
Kamińska. 

Radny Ireneusz Stachnio – dziękuję. Mam pytanie dotyczące sprawy, którą wcześniej poruszał radny 
Pakosz, a więc likwidacji klas w szkołach podstawowych i gimnazjalnych w naszej gminie.  
A moje pytanie dotyczy, ponieważ radny Pakosz posiłkował się opinią Kuratora oraz ustawą 
o systemie oświaty twierdząc, że te działania, które zostały podjęte przez pana Burmistrza, 
są niezgodne z prawem. Pan Burmistrz jest innego zdania. Zapewne będzie rozstrzygnięcie 
Kuratora i Wojewody w tej sprawie. Natomiast mam pytanie, jeśli Kurator ma rację, a pan 
Burmistrz nie ma racji, czyli jest to niezgodne z prawem, a nauczyciele, którzy będą 
zwolnieni albo pójdą w stan nieczynny, wystąpią do sądu o odszkodowania, bo nie będą 
mogli pracować i mam pytanie właśnie w związku z tym, czy Gmina jest przygotowana na 
wypłacenie odszkodowań dla nauczycieli? Bo na pewno kilku, pan Burmistrz na pewno wie 
dokładnie ilu zostanie przeniesionych w stan nieczynny bądź zwolnionych – to jest jedna 
sprawa, jedna kwestia. A druga kwestia – nauczyciel przeniesiony w stan nieczynny dalej 
pobiera - wprawdzie przez pół roku – ale dalej pobiera wynagrodzenie. Tak że, czy pan 
Burmistrz policzył jakie z tego tytułu, z likwidacji klas, jakie będą generowane koszty. Czyli 
dwa pytania. Pierwsze, to czy Gminę stać na to i czy pan Burmistrz jest przygotowany na 
wypłacenie ewentualnych odszkodowań jeśli decyzje przez pana podjęte są niezgodne  
z prawem. I drugie – jakie koszty zostały wygenerowane poprzez przeniesienie albo 
zwolnienie nauczycieli … przeniesienie w stan nieczynny, czy zwolnienia nauczycieli  
w związku z likwidacją klas? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja podobnie jak państwo, już 
dwukrotnie na tej sali słyszałam dzisiaj z ust pana Burmistrza Szponara, że wszystko jest  
w porządku. Więc mnożenie kolejnych hipotetycznych pytań uważam, że  się mija to z celem. 
I na sali siedzi Zastępca Dyrektora Publicznego Gimnazjum nr 2, siedzi pani Dyrektor 
Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2. Ja nie wiem czy jest potrzeba żebyście państwo 
zabierali głos chyba, że chcecie zabrać głos w tej sprawie. Ja myślę, że raczej państwo 
dyrektorzy chyba z panem Burmistrzem Szponarem konsultujecie na bieżąco. Ale skoro taki 
temat został wywołany, to po prostu pytam czy państwo chcecie zabrać głos w tym temacie? 
Pani Dyrektor Skierska – bardzo proszę. 

Dyrektor PSP nr 2 Agata Skierska – panie Burmistrzu, ja przepraszam za może uzupełnienie pańskiej 
odpowiedzi, bo pan udzielił ją bardzo jasno i wyraźnie, że prawo nie zostało złamane -  
absolutnie nie. Jeżeli, może jako nauczyciel w tym przypadku, nie jako dyrektor, wyjaśnię 
radnemu Pakoszowi, bo on pierwszy zajął głos w tej sprawie, że cytowana podstawa tutaj 
prawna przez pana nie jest właściwa, ponieważ nie dochodzi do likwidacji ani szkoły, ani 
oddziałów. Tylko ta podstawa prawna dotyczyłaby tylko punktu jeżeliby w danej szkole 
likwidowano, np. oddziały zerowe, oddziały pierwsze czy drugie w wyniku, np. braku 
uczniów, a nie w przypadku kiedy, np. w mojej szkole jest obecnie w klasach pierwszych 
sześć oddziałów, a w następnym roku szkolnym z tych sześciu tworzę pięć. Pełne 
uzasadnienie i informację udzieliłam panu Burmistrzowi pisemnie ze względu na wniosek, 
który wpłynął przez rodziców. Ale w tym przypadku cytowana przez pana podstawa prawna 
nie ma tutaj zastosowania. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Kamińska chciała zabrać wcześniej głos – 
proszę. 

Radna Joanna Kamińska – ja chciałam tylko poprosić o szybsze reagowanie ewentualnie czy nas, czy 
również pani Przewodniczącej jeśli chodzi o poziom wypowiedzi. Bo ja sobie nie wyobrażam 
żeby radny mówił przez „wy” do Burmistrzów. Czy w ogóle już nie powiem o tej wypowiedzi, 
którą przeczytał pan Burmistrz, bo po prostu to już mnie tak zszokowało, że poziom kultury 
pańskiej to jest dno, po prostu dno. Tyle chciałam powiedzieć. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja mam … Pan Przewodniczący Łukasik – proszę. 
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V-ce Przewodniczący R.M. Stanisław Łukasik – pani Przewodnicząca, panie Burmistrzu, stawiam wniosek 

o zamknięcie dyskusji i przejście do następnego punktu. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Został postawiony wniosek formalny o zamknięcie 

dyskusji i przejście do następnego punktu. Kto z państwa radnych … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, przed postawieniem wniosku i przed przerwą 

powiedziała pani, że będę miał prawo do głosu … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski, pan mnie tu na przerwie upominał, że ja 

panu przerywam, a pan przerywa teraz mnie … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – bo pani się nie stosuje do tego o czym sama pani mówi. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja się, proszę pana, stosuję do Statutu. Pan się natomiast nie stosuje 

do reguł ogólnie przyjętych i to jest niestety nasze tutaj nieszczęście wszystkich. 
 Proszę państwa, kto z państwa radnych jest za postawionym … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, ale pani łamie demokrację pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – wnioskiem formalnym proszę o podniesienie ręki … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – szesnaście głosów za … Pan Stachnio nie głosuje w ten sposób … 
Radny Michał Pakosz – dyscyplina partyjna na poziomie sto procent, tak że możecie być zadowoleni  

z siebie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – kto jest przeciw … Proszę pana, jeżeli pan nie będzie się stosował … 

Pan Skrzydłowski już zabierał głos tyle razy ile trzeba. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ile razy, ile razy  - proszę powiedzieć - zabierałem głos pani 

Przewodnicząca? 
Radny Michał Pakosz – pani Przewodnicząca chciałbym zaznaczyć, ze ja zostałem przez panią, przez panią 

Kamińską wywołany do tablicy … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ogłaszam dziesięć minut przerwy. 
 
Przewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy w obradach XX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – jest w tej chwili na sali 18 radnych, więc jest quorum. O, już mamy  

w tej chwili 19 radnych, za chwilkę. I jesteśmy w punkcie Interpelacje i zapytania. Został 
zgłoszony wniosek formalny pana Przewodniczącego Łukasika. Ten wniosek poddałam pod 
głosowanie, ale z powodu zamieszania … 19 radnych mamy w tej chwili … dwa, cztery, sześć, 
osiem, dziesięć, dwanaście, czternaście, szesnaście, osiemnaście, dwudziestu radnych. Nie 
ma pani radnej Kotowicz. Jest, idzie – dobrze. 

 Proszę państwa, w związku z tym, że na koniec tamtej części było zamieszanie, jeszcze raz 
przegłosujemy wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i przejście do następnego punktu. 
Kto z państwa radnych jest za zamknięciem … 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale pani Przewodnicząca, halo, pani Przewodnicząca, pani  
Przewodnicząca … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … kto z państwa radnych jest za zamknięciem tego punktu  
i przejściem do następnego … 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – … ale ja mogę pani odtworzyć … proszę o jeszcze o dziesięć minut 
przerwy … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … proszę uprzejmie o podniesienie ręki. Głosujemy. Raz, dwa, trzy 
cztery, pięć, sześć, siedem, osiem, dziewięć, dziesięć, jedenaście, dwanaście, trzynaście, 
czternaście, piętnaście, szesnaście, siedemnaście głosów za. 

 Kto jest przeciw? 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, za co wy chcecie brać pieniądze? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – trzy głosy są przeciw. Kto się wstrzymał? Kto nie brał udziału  

w głosowani? Nikt się nie zgłaszał, natomiast pan radny Skrzydłowski nie brał udziału  
w głosowaniu i jest 21 głosów za. Dziękuję bardzo. 

  
 za   -            17  
 przeciw  - 3 
 wstrzymało się - 0 
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 (w głosowaniu udziału nie brał radny Krzysztof Skrzydłowski obecny na sali obrad) 
 - wniosek został przyjęty – 

Od. pkt 7 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, jesteśmy w punkcie siódmym … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale pan Wiceprzewodni … 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej wyłączyła mikrofon radnemu Krzysztofowi Skrzydłowskiemu. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę nie zakłócać obrad sesji. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – to pani wprowadza tę atmosferę pani Przewodnicząca. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy na 2016 

rok. 
 Otrzymaliście państwo w dniu dzisiejszym autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

zmian budżetu i bardzo uprzejmie proszę – nie wiem czy pan Burmistrz, czy pani Skarbnik 
będzie przedstawiać nam tę autopoprawkę.  

 Tak, zaraz. 
Skarbnik Gminy Stanisława Kapłon – Hutniczak – proszę państwa, w § 2 projektu uchwały proponujemy 

dodatkowo zmniejszyć wydatki w: 
 dziale 758  Różne rozliczenia 
 rozdziale 75818 Rezerwy ogólne i celowe 
 paragrafie 4810 Rezerwy o kwotę 30.000 zł 
 i to jest rezerwa ogólna. 
 W § 3 proponujemy dodatkowo zwiększyć wydatki budżetowe w: 
 dziale 754  Bezpieczeństwo publiczne 
 rozdział 75404 Komendy wojewódzkie Policji 

paragrafie 6170 Wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy na dofinansowanie 
zadań inwestycyjnych o kwotę 30.000 zł 

Jest to dofinansowanie do zakupu samochodu nieoznakowanego dla Komisariatu Policji  
w Jelczu-Laskowicach. 
Po zmianach budżet będzie … ulegną tylko zmianie wydatki bieżące i wydatki majątkowe.  
I : 
wydatki bieżące wyniosą 67.884.252,55 zł 
wydatki majątkowe       13.997.861,00 zł 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy państwo radni, w związku z przedstawioną 
autopoprawką, mają do pani Skarbnik lub Burmistrza jakieś zapytania, bo tego nie było  
w materiałach na sesję. 

 Proszę państwa, składam wniosek o nie odczytywanie projektów uchwał od punktu nr 7  
do punktu nr 11 włącznie. Kto z państwa radnych jest za tym wnioskiem proszę  
o podniesienie ręki: 

 
 za   -            19  
 przeciw  -  0 
 wstrzymało się -  2 
  
 - wniosek został przyjęty – 
 

Dziękuję bardzo. Proszę państwa, podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy 
na 2016 rok plus autopoprawka. Czy w sprawie całego projektu uchwały ktoś z państwa 
radnych chciałby o coś zapytać? Nie ma. W takim razie przechodzimy do głosowania. 
Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie zmian budżetu miasta i gminy 
na 2016 rok wraz z autopoprawką, proszę o podniesienie ręki: 
 
za   -            20 (jednogłośnie) 
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(w głosowaniu udziału nie brał radny Michał Pakosz obecny na sali obrad) 

 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA  NR  XX.175.2016 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 maja  2016r. 
 

w sprawie: zmian budżetu miasta i gminy  na 2016 rok. 
 

Od. pkt 8 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu ósmego: Podjęcie uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Rady Miejskiej Jelcza-Laskowic Nr XLVII.341.2014 z dnia 30 maja 2014r.  
w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis dla 
przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę  
o podniesienie ręki: 

  
za   -            21 (jednogłośnie) 

 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA  NR  XX.176.2016 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 maja  2016r. 
 

w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Jelcza-Laskowic Nr XLVII.341.2014 z dnia 
30 maja 2014r. w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości w ramach 
pomocy de minimis dla przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje na 
terenie Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

Od. pkt 9 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu dziewiątego: Podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół 
podstawowych i gimnazjalnych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę  
o podniesienie ręki: 

 
za   -            21 (jednogłośnie) 

 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA  NR  XX.177.2016 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 maja  2016r. 
 

w sprawie przyjęcia lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 
szkół podstawowych i gimnazjalnych Miasta i Gminy Jelcz-Laskowice. 

Od. pkt 10 – porządku obrad Sesji. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu dziesiątego: Podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Jelcz-
Laskowice na lata 2016 – 2020. 
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 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Przechodzimy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały proszę o 
podniesienie ręki: 

 
za   -            21 (jednogłośnie) 

 - uchwała została podjęta – 
 

UCHWAŁA  NR  XX.178.2016 
RADY MIEJSKIEJ W JELCZU-LASKOWICACH 

z dnia 25 maja  2016r. 
 

w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy Jelcz-Laskowice na lata 2016 – 2020. 

Od. pkt 11 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przechodzimy do punktu jedenastego: Podjęcie uchwały w sprawie 

powołania radnego Ireneusza Stachnio w skład osobowy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Jelczu-Laskowicach. 

 Czy w sprawie tego projektu uchwały ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Przechodzimy w takim razie do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem tej 
uchwały proszę o podniesienie ręki: 

 
 za   -              4  
 przeciw  -            17 
 wstrzymało się -  0 
 
 - uchwała nie została podjęta – 
 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, mogę zabrać głos? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan radny Stachnio chciałby zabrać głos – proszę bardzo. 
Radny Ireneusz Stachnio – chciałbym się odnieść do wyników głosowania. Nie jestem zaskoczony w ogóle. 

Jest to po raz kolejny zemsta polityczna, zemsta państwa radnych za moją działalność 
między innymi. Bo przypomnę to co wczoraj mówiłem na komisji, połączonych komisjach. 
Otrzymałem pytanie jaka jest moja motywacja, określiłem, że chcę pracować, a …  
i przypominałem państwu, że w ubiegłej kadencji aby uniknąć właśnie ograniczania 
możliwości podjęcia pracy przez radnych w komisji, w której dany radny chce uczestniczyć, 
to został zmieniony Statut. W poprzedniej kadencji było siedmiu, każda komisja mogła liczyć 
maksymalnie siedmiu radnych. Po zmianie Statutu okazało … zmieniliśmy Statut i podjęliśmy 
zapisy takie, że do każdej komisji kto chce pracować może się zapisać. Oczywiście, wymóg 
formalny państwo radni muszą to zaakceptować w formie głosowania. W poprzedniej 
kadencji właśnie były takie sytuacje polityczne bądź wzajemne uprzedzenia, że radni nie 
głosowali przeciwko tylko nie głosowali za i to jest ta różnica. Państwo po raz pierwszy na tej 
sali zagłosowaliście przeciwko radnemu. Przypomnę, że w tej kadencji nasza grupa radnych  
i państwo też wszystkie głosowania, które odbywały się, przyjęcia do komisji bądź jeżeli ktoś 
chciał ustąpić z komisji, wszystkie głosowania byliśmy za. 

 Uważam, że radny jeśli chce pracować w komisji obojętnie jakiej, to ma do tego prawo. 
Państwo ograniczacie prawa radnego, państwo ograniczacie suwerena, mieszkańców Jelcza-
Laskowic. Bo możemy się spierać o projekty uchwał, natomiast ograniczenie działalności 
radnego i powtarzam to ze względów czysto politycznych, to jest atak na mieszkańców, na 
wyborców, bo tak jak państwo, tak samo i ja zostałem wybrany w demokratycznych 
wyborach. I w dalszym ciągu uważam, że jeżeliby każdy z państwa zgłosił chęć uczestnictwa 
w pracach danej komisji, to wszyscy powinni głosować za. Nie głosujemy tutaj na, za 
przewodniczącym, głosujemy po prostu za członkiem komisji, który chce pracować. No, po 
raz kolejny państwo udowodniliście, że wasze usta są pełne tylko frazesów, że chcielibyście 
współpracować, chcielibyście  coś robić. Szanowni państwo, daliście wyraz swojej no 
antyspołecznej, antysamorządowej działalności. Dziękuję. 
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Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. W kolejności: pani radna Kamińska, pan radny 

Skrzydłowski, pan Przewodniczący Woźniak, pan radny Pakosz – proszę bardzo. 
Radna Joanna Kamińska – ja, jako Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, to chcę tylko zaznaczyć, że my 

pracujemy na konkretach nie na robieniu cyrków. Dziękuję bardzo. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę bardzo, pan radny Skrzydłowski. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – szanowni państwo, po raz kolejny pokazujecie tutaj wasze znane hasło 

„Kto nie jest z nami jest przeciwko nam”. Jak dobrze wiemy … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pan może się wypowiadać? 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – to zależy od pani. Dziękuję pięknie. 
 Tak więc, Szanowni państwo, dobrze wiemy jak się komisje odbywają. Wczoraj mieliśmy 

przykład tego, mieliśmy wszystkie komisje połączone komisja trwała 10 minut bodajże. 
Komisje pani Kamińskiej, która jest Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej, trwają po pięć 
minut. Ja zdaję sobie sprawę, że słowo praca jest wam obce … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – panie radny Skrzydłowski … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale proszę mi nie przerywać po raz … ale proszę mi … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja bardzo uprzejmie pana proszę … 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ale ja panią na przerwie prosiłem, bo ja … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … jeśli chce pan coś powiedzieć, proszę nie obrażać Rady Miejskiej, 

proszę nie obrażać radnych, proszę się wypowiedzieć. To proszę państwa, jesteśmy już po 
głosowaniu i w zasadzie dopuszczam po prostu dyskusję w tym momencie niepotrzebnie.  
A jeżeli pan chce się wypowiedzieć, że jest panu przykro, że pan radny Stachnio nie został 
członkiem Komisji Rewizyjnej, to proszę to wyartykułować i bez obrażania radnych. 

Radny Krzysztof Skrzydłowski – pani Przewodnicząca, dziesięć sekund wcześniej pani Kamińska obraziła 
pana Ireneusza Stachnię i nie reagowała pani na to. Tak więc po raz kolejny jest to dowód na 
to, że po prostu radni Platformy Obywatel … przepraszam, koalicjanci Platformy 
Obywatelskiej są na tej sali faworyzowani. W takim układzie, Szanowni państwo, to była 
wasza haniebna decyzja. Pan Ireneusz chciał pracować na rzecz mieszkańców. Tylko 
odpowiedzcie mi na pytanie czego wy się tak naprawdę boicie w tej Komisji Rewizyjnej, że 
nie chcecie dopuścić pana Stachni do głosu? Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan Przewodniczący Woźniak w kolejności. 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję. Szanowni państwo, Wysoka Rado, panowie 

Burmistrzowie, Szanowni państwo, z racji tego, że pana Ireneusza Stachnio znam trochę 
dłużej, jeśli chodzi o działalność radnego, niż większość państwa, chciałbym państwu 
powiedzieć jedną anegdotę z poprzedniej kadencji, która miała miejsce na początku kadencji 
2010 – 2014. Szanowni państwo, pan radny Ireneusz Stachnio, tak samo jak pan radny 
Michał Pakosz na początku kadencji 2010 – 2014, kiedy byli wybierani członkowie Rady do 
komisji, złożyłem wniosek w uczestnictwie w trzech komisjach: w Komisji Samorządu  
i Prawa, w Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów oraz w Komisji Rewizyjnej. Otóż, 
Szanowni państwo, pan radny Stachnio w porozumieniu z innymi radnymi tamtej kadencji 
bardzo ładnie się zachował w stosunku co do mnie, oczywiście w cudzysłowie i zagłosował 
przeciwko mnie. I ja jako radny tamtej kadencji, rozpoczynając tamtą kadencję, kiedy byłem 
człowiekiem – myślę – przygotowanym do służby publicznej, bo tak traktuję swoją 
działalność w Radzie Miejskiej, ponieważ nie jestem tu przypadkowo, jestem osobą 
przygotowaną do swojej pracy i pojawiłem się tutaj tylko i wyłącznie dlatego, że tak czułem, 
że to co potrafię, to co umiem będzie z pożytkiem dla mieszkańców naszej gminy. I dziś 
mamy taką sytuację, że pan radny już nie pamięta jak postępował pięć lat temu. Po prostu 
działał politycznie, partyjnie, jeszcze jakby nie powiedzieć, no krótkowzrocznie panie radny. 
I pan się dzisiaj jeszcze śmie uśmiechać? Pan z Prawa i Sprawiedliwości? Szanowni państwo, 
tak nie powinno być, że takie działanie, taka obłuda to mnie przeraża. Szanowni państwo, to 
mnie po prostu przeraża. A druga sprawa, panie radny, trzeba pamiętać o jednej rzeczy panie 
radny, że bycie w komisji to jest zaszczyt. Bycie w komisji zależy właśnie od radnych, od 
nikogo innego, ani od Burmistrza, ani od nikogo więcej tylko od każdego radnego, który 
bierze pana obecność i poparcie pana osoby na swoją odpowiedzialność. A pan swoim 
zachowaniem w tej kadencji pokazał właśnie i cały czas pan pokazuje w jaki sposób radny 
nie powinien się zachowywać, w jaki sposób radny tu na tej sali nie powinien się 
zachowywać. Bo nie wiem w jaki sposób pan się zachowuje w terenie z mieszkańcami, ale tu 
na tej sali pan urąga zwykłej przyzwoitości, pan nie szanuje prawa. Pan mówi o prawie, pan 



 20
się na to prawo powołuje ale Statut, który żeśmy wspólnie przyjmowali, który żeśmy 
wspólnie pracowali, pan go cały czas łamie. 

 (…)  
 Nie za daleko. Ja wiem co mówię i biorę za to pełną odpowiedzialność – nie tak jak pan. 

Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Szanowni państwo … 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, czy mogę ad vocem do zarzutów radnego … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – do głosu się wpisał … 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, naprawdę … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – do głosu się wpisał … 
Radny Ireneusz Stachnio – … ad vocem … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – … pan Michał Pakosz, w kolejności: pani Kamińska, w kolejności pani 

Czernik i pan radny Stachnio. Proszę bardzo. 
Radny Michał Pakosz – to ja pozwolę ustąpić pierwszeństwa panu Stachnio z racji tego żeby miał prawo do 

ad vocem i zajmę jego kolejność w tej kolejce jako ostatni. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę pana, ale między panem, a panem Stachnio są jeszcze dwie 

osoby … 
Radny Michał Pakosz – dobrze, ja oczywiście przepuszczę panie, to nie ma żadnego problemu … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – i ja mam do pana taką prośbę żeby pan nie odgrywał tutaj roli osoby 

prowadzącej sesję. Jeżeli pan rezygnuje z głosu, to jest pana … 
Radny Michał Pakosz – nie rezygnuję, nie rezygnuję, tak że … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – to proszę uprzejmie. 
Radny Michał Pakosz – Szanowni państwo, ja powiem tak, słuchamy tutaj już któryś raz z kolei – no nie 

mówię, że konkretnie dziś – ale była komisja ostatnio, miesiąc temu, na której to państwo  
i sesja, na której to państwo zapraszaliście wielce do współpracy, do spotkania u pana 
Burmistrza, do tego abyśmy porozmawiali wielce i tak dalej, i tak dalej. Poziom hipokryzji na 
najwyższym naprawdę levelu, jeśli można to tak nazwać. Bo jak to może tak być, Szanowni 
państwo, że tutaj stwarzacie taką – no to jest iluzja, dokładnie, to jest iluzja – iluzję tego,  
że chcecie współpracować, że liczycie na to, że wreszcie będziemy się dogadywać.  
A w momencie kiedy przychodzi do głosowań i człowiek – w tym przypadku pan Ireneusz 
Stachnio – chce pracować na rzecz mieszkańców miasta, chce pracować w tej komisji,  
w Komisji Rewizyjnej – wszyscy, jak jeden mąż, jak nakazuje dyscyplina partyjna podnosicie 
rączkę, bo to wasz, wasza domena jeśli chodzi o głosowania przeciwko. Jak wy chcecie 
oczekiwać od nas, my też jesteśmy ludźmi i chcemy z wami naprawdę współpracować, wiele 
razy to podkreślaliśmy, tylko wy nie dajecie takiej możliwości. Bo jak można wyciągnąć rękę 
do kogoś … Przyjmijcie ten gest jako to, że pan Stachnio chce wyciągnąć do was rękę, bo chce 
z wami współpracować w tej komisji, a wy na tę rękę plujecie, bo tak to można odebrać. 
Jeżeli tutaj – mogę się pomylić – siedemnaście osób głosuje przeciwko, Szanowni państwo, to 
nie jest w porządku i wy wszyscy o tym doskonale wewnątrz, w duszy wiecie – tak? I czegoś 
takiego nie powinno być. Ja liczę, że wreszcie się to zmieni, tylko niestety z każdym 
miesiącem, z każdym kolejnym głosowaniem coraz bardziej się nad tym zawodzę. I później 
są ludzie zdziwieni, że jest taka atmosfera, że tak to się wszystko odbywa i tak dalej. Tylko 
nie oczekujcie też od nas tego, że my będziemy do was ciągle wychodzić z wyciągniętą ręką 
kiedy wy na nas plujecie cały czas. 

 A jeżeli pan Burmistrz Piórko tutaj nawiązuje do kwestii wypowiedzi na Facebooku i tak 
dalej – panie Burmistrzu, ja panu powiem tak, te półtora roku współpracy z panem poniekąd, 
myślę, że przyczyniły się do tego, że tak się wypowiadam. Dlaczego? Zostałem tutaj przez 
pana pięknie przywitany w gabinecie słowami znanymi z prasy, z gazety i z radia. Tak że 
uczę się od najlepszych - cóż mogę powiedzieć. Więc pan naprawdę nie powinien się w tej 
kwestii wypowiadać. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa … 
Radny Michał Pakosz – jeszcze tylko, kończąc kwestię tego, tej mojej wypowiedzi. Mam nadzieję, że 

państwo wreszcie się obudzicie z tego letargu – ja to nazywam waszym takim partyjnym 
letargiem, który wam nakazuje tylko podnosić rękę, bo tutaj się nic pan … Szanowni państwo, 
nie odbywa przypadkiem. Każde głosowanie jest naprawdę mądrze przemyślane i to trzeba 
wam oddać – tak. No ciężko jest przebić … nam, czterem osobom ciężko jest się przebić jeśli 
chodzi o pozostałą siedemnastkę. No ale widać, jak jeden mąż podnosicie, macie wszystko 
dopracowane, macie większość – okay, decydujcie. Tylko weźcie jedną rzecz pod uwagę, nie 
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ograniczajcie człowiekowi, których chce pracować, możliwości tej pracy, bo na to 
przyzwolenia nie ma i o to was proszę. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Kamińska, pani radna Czernik, pan radny 
Stachnio – proszę. 

Radna Joanna Kamińska – ja w odpowiedzi oczywiście do tej współpracy. No, spotkanie było 
zaplanowane, panowie i pani nie przyszliście na to spotkanie, w związku z tym proszę nie 
wymagać od nas, że my będziemy jeszcze raz zapraszać. Natomiast, jeśli chodzi o pracę 
Komisji Rewizyjnej, to dlaczego trwa pięć minut? No, panowie też są w Komisji Rewizyjnej. 
Dokumenty na Komisję Rewizyjną, wszystkie materiały przygotowywane są dużo wcześniej. 
O dziwo my jesteśmy, panów nie ma. Jeżeli są pytania pod … 

 (…) 
 Wcześniej – mówię o materiałach.  
 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę umożliwić pani radnej wypowiedź. Pani 

radna Kamińska – proszę bardzo.  
 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale bardzo uprzejmie … 
Radna Joanna Kamińska – ale ja nie mówię o prywatnej audiencji tylko mówię o materiałach, które są 

przygotowywane w Biurze Rady przed posiedzeniem Komisji. 
 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
Radna Joanna Kamińska – proszę pana, pan nie wie na jakich zasadach pracuje Komisja Rewizyjna? To ja 

panu gratuluję po półtora roku czasu. 
 (…) 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa … 
Radna Joanna Kamińska – ja panu powiem jasno i wyraźnie … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, bardzo państwa proszę. Jeszcze tak, pani … Proszę o 

spokój. Pani radna Aleksandra Czernik – proszę bardzo w kolejności. 
Radna Aleksandra Czernik – Szanowni państwo, ja tutaj bardzo uważnie słucham tego co mówią tutaj 

panowie: pan Pakosz, pan radny Stachnio czy pan Skrzydłowski. Jak pani radna Joanna 
Kamińska powiedziała, dokumenty są do wglądu w Radzie. Jeżeli opracowujemy na komisji 
dany temat, który wcześniej został zaplanowany, więc można przyjść i zobaczyć. Pan radny 
Skrzydłowski zarzuca nam, że my tutaj nie pracujemy w Komisji Rewizyjnej. Przepraszam 
pana bardzo, ale pan też tutaj jest i Komisje trwają pięć minut dlatego, że nie ma po prostu 
zastrzeżeń, wszystko jest dobrze dopracowane. I myślę, że powinniśmy zakończyć dyskusję. 
W związku z tym składam wniosek o zamknięcie dyskusji. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, proszę państwa, jesteśmy po głosowaniu, jesteśmy … 
Ja mam bardzo uprzejmą prośbę o zachowanie powagi na tej sali. Po pani radnej Czernik ja 
jeszcze mówiłam, że oddam głos panu radnemu Stachnio. A po panu radnym Stachnio 
składam wniosek – tak jak pani Aleksandra Czernik – o zamknięcie dyskusji. 

 Bardzo proszę, pan radny Stachnio. 
Radny Ireneusz Stachnio – miałem nie zabierać głosu, ale po wystąpieniu pana radnego Woźniaka 

chciałem się ustosunkować do jego kłamstw. To są kłamstwa panie radny. Pan po prostu 
kłamie i mówię to szczerze, oficjalnie, pełen odpowiedzialności jaka mi grozi. Pan jest kłamcą 
w tych wypowiedziach, w których pan to sformułował pod moim adresem. To są oszczerstwa 
i pomówienia. Za chwilę do tego wrócę. 

 (…) 
 Tak, dotyczących ostatniej kadencji. 
 Z resztą, nie po raz pierwszy pan podpisuje się pod tymi kłamstwami. Podpisał pan 

dokumenty, w których pan kłamał. Natomiast do pani … zanim wrócę do pana … ustosunkuję 
się do wypowiedzi pana radnego Woźniaka, chciałem się odnieść do pani Kamińskiej, która 
zarzuciła nam, że nie przyszliśmy na spotkanie, które państwo zaproponowaliście nam. 
Chciałem powiedzieć, że w tym czasie, przed tym spotkaniem, usunęliście  
z Wiceprzewodniczącej panią radną Dekret. Więc to jest tak jak potraktowaliśmy jako 
zemstę polityczną, czyli państwo najpierw bijecie, a później mówicie chodźcie 
porozmawiamy – taka metoda troszeczkę niecywilizacyjna. 

 Natomiast, panie radny Woźniak, ja panu przypomnę tylko parę rzeczy. Wtedy, w komisji 
było, w każdej komisji mogło maksymalnie uczestniczyć siedmiu radni. Obstawienie komisji 
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było naprawdę bardzo duże, bo ja też byłem w innych komisjach i głosowania nie były 
przeciwko, tylko 21 radnych mając listę, np. dziesięciu radnych głosowało za danymi 
radnymi i siedmiu pierwszych było członkami tej komisji. A więc proszę mieć pretensje do 
radnych poprzedniej kadencji, może oni nie głosowali, bo ja głosowałem za panem akurat 
wtedy czemu wyraz dałem – proszę zauważyć jedną rzecz – Szanowni państwo, pan Woźniak 
był moim Wiceprzewodniczącym, mojej komisji. Ja byłem Przewodniczącym Komisji 
Samorządu i Prawa, pan radny Woźniak był Wiceprzewodniczącym, więc jeśliby taka 
sytuacja była, która została zaznaczona przez pana radnego Woźniaka, że ja głosowałem 
przeciwko, to by nie był Wiceprzewodniczącym. Przez cztery lata nam się układała bardzo 
dobrze współpraca o czym państwa wielokrotnie informowałem na komisjach. I zawsze 
jestem, wtedy artykułuję to i chwalę radnego Babskiego, i chwalę radnego Woźniaka za 
współpracę, wielokrotnie, na komisjach – jesteście państwo świadkami – na sesjach. To nie 
jest to, że ja im zabieram coś. Nie. Mówię my zrobiliśmy to: Babski, Woźniak. 

 Panie, panie radny, przez pana przemawia jakiś uraz – nie wiem. Przez cztery lata po prostu 
pan się krył, pan miał w sercu tę zadrę, że gdzieś tam może sobie wyobraził, że ja 
głosowałem przeciwko panu i teraz jemu dokopię. Ale tak nie zachowuje się człowiek 
mundurowy. Człowiek mundurowy powinien mieć dwie rzeczy: honor i godność czemu panu 
brakuje. Dziękuję. 

 Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, po wypowiedzi pana Stachnio, został złożony 
wcześniej przez panią radną Czernik, a później przeze mnie, wniosek o zamknięcie dyskusji. 
Uchwała została podjęta. Ile byśmy tutaj nie dyskutowali, wynik jest taki jaki jest. Każdy go 
sobie interpretuje tak jak uważa za słuszne i stosowne. 

 Kto z państwa radnych jest za wnioskiem o zamkniecie dyskusji i przejściem do następnego 
punktu proszę o podniesienie ręki. Liczę głosy … 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – pani Przewodnicząca, ja prosiłam o głos. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – raz, dwa, trzy cztery, pięć, sześć, siedem, osiem, dziewięć, dziesięć, 

jedenaście, dwanaście, trzynaście, czternaście, piętnaście, szesnaście, siedemnaście głosów 
za. 

 Kto jest przeciw? Cztery głosy przeciwne. Dziękuję bardzo. 
 
 za   -            17  
 przeciw  -              4 
 wstrzymało się -  0 
 
 - wniosek został przyjęty – 
 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – pani Przewodnicząca, bardzo przepraszam, proszę mnie tak nie 

traktować. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna Dekret, ja bym prosiła żeby pani wzmożoną czujność 

miała, bo przed pani podniesieniem ręki zostały postawione dwa wnioski o zamknięcie 
dyskusji. Tak że  niestety … 

Radna Walentyna Krystyna Dekret – pani Przewodnicząca, proszę naprawdę nie wprowadzać tutaj 
niesmaków, bo pani wprowadza … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – nie. Pani wprowadza. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – bardzo nieładnie. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – pani radna, bardzo proszę o spokój. Przechodzimy do następnego 

punktu. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – a może odtworzymy nagranie? 

Od. pkt 12 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – punkt dwunasty: Informacja dotycząca przygotowania wypoczynku 

letniego dzieci i młodzieży oraz obiektów rekreacyjno-sportowych do sezonu letniego  
w roku 2016. 

 Państwo radni otrzymali w materiałach na sesję taką informację, która została przygotowana 
przez pion pana Burmistrza Szponara. Czy państwo, w związku z tą informacją ktoś  
z państwa chciałby zabrać głos?  Nie widzę, nie budzi wątpliwości. 
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 Przechodzimy do punktu trzynastego. 

Od. pkt 13 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Informacja o działaniach promocyjnych w gminie Jelcz-Laskowice. 
 Również informację na ten temat państwo otrzymaliście w materiałach na sesję. Czy ktoś z 

państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
 Przechodzimy do punktu czternastego. 

Od. pkt 14 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Wolne wnioski. 
 Pan radny Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia, pan Tadeusz Babski – 

proszę. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, w imieniu radnych Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach chciałbym złożyć wniosek. 
 Radni Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach popierają stanowisko pana Burmistrza  

w sprawie sprzeciwu dotyczącego likwidacji poradni prowadzącej działalność w zakresie 
nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej przez Starostwo Powiatowe w Oławie. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, czy ktoś chciałby się odnieść do tego wniosku  
z państwa radnych, czy też pan Burmistrz? W świetle tego oczywiście o czym dzisiaj 
słuchaliśmy i o czym mówiła i pani radna Kotowicz, i pan Burmistrz. 

 Pan radny Skrzydłowski, pani radna Dekret – proszę bardzo. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – chciałbym o uściślenie właśnie do kogo jest ten wniosek?  
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Prośba o uściślenie. Pan radny Babski – proszę. 
Radny Tadeusz Babski – jeszcze raz. Pani Przewodnicząca, uściślam: Radni Rady Miejskiej w Jelczu-

Laskowicach popierają stanowisko – radni, my wszyscy, 21 osób na sali – popierają 
stanowisko pana Burmistrza w sprawie sprzeciwu dotyczącego likwidacji poradni 
prowadzącej działalność w zakresie nocnej i świątecznej pomocy. 

 Ja uściślę. Byłem poproszony na spotkanie z panem Burmistrzem i pan Burmistrz … 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja mam bardzo uprzejmą prośbę, bo pan radny wyjaśnia, a pan radny 

dyskutuje z panem Burmistrzem. Bardzo proszę … 
Radny Tadeusz Babski – … i pan Burmistrz stanowczo, przepraszam, pan Burmistrz stanowczo, w mojej 

obecności, sprzeciwił się likwidacji tego, tej poradni. W związku z tym chciałbym żebyśmy 
my to stanowisko poparli pana Burmistrza, stąd ten mój wniosek. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Skrzydłowski – proszę. 
Radny Krzysztof Skrzydłowski – ja mam, panie Przewodniczący, taką prośbę, ponieważ na dobrą sprawę 

jest to już druga taka sytuacja kiedy radni nie są informowani o pewnych rzeczach, które są 
podejmowane przez przewodniczącego komisji, a mianowicie wcześniej chodziło  
o zaproszenia – pamięta pan na ostatniej sesji – o spotkanie z dziećmi niepełnosprawnymi. 
Tym razem również odbyła się komisja w poniedziałek i tutaj z tego co się dowiaduję pan 
również nie przekazał informacji, że takie spotkanie się odbyło. Więc w takim układzie 
prosiłbym na przyszłość – dobrze? – aby pan radnych informował o takich rzeczach, bo 
dowiadujemy się gdzieś tak na dobrą sprawę z przypadku. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Babski – proszę. 
Radny Tadeusz Babski – panie Przewodniczący, informowałem radnych, że takie spotkanie miało miejsce, 

natomiast nie ja byłem inicjatorem tego spotkania. Jako Przewodniczący Komisji byłem 
poproszony w zastępstwie Burmistrza Szponara, który był na wyjeździe. 

 Natomiast chciałbym drugi wniosek – pani Przewodnicząca – złożyć o … sugerując się 
wypowiedziami dzisiejszymi pana Burmistrza złożyć wniosek na ręce pani Przewodniczącej, 
że w imieniu radnych proszę o zorganizowanie w miesiącu, w pierwszej połowie czerwca 
spotkania, na którym uczestniczyliby:  
 przedstawiciel Starostwa Powiatowego czyli pan Starosta, Przewodniczący Rady 

Powiatu; 
 pan Prezes naszej Przychodni gminnej, pan Janusz Bolanowski; 
 wszyscy radni; 
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 może też i mieszkańcy; 
w temacie poświęconym poradni świadczącej usługi świąteczne i nocne – to jest drugi mój 
wniosek. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, mamy dwa wnioski. Jeden wniosek dotyczy poparcia 
przez Radę Miejską w Jelczu-Laskowicach sprzeciwu, jeżeli chodzi o likwidację punktu 
pomocy świątecznej, który znajduje się w Jelczu-Laskowicach, na tyłach jakby, powiedzmy 
Przychodni naszej. 

 I drugi wniosek jest o zorganizowanie, w pierwszej połowie czerwca, spotkania  
z wymienionymi przez pana radnego osobami. Myślę, że tam ewentualnie można by było 
jeszcze zaprosić … Chyba, że Starosta, jako organ tworzący, po prostu jest jakby, no tutaj tym 
głosem wiodącym. Natomiast może dobrze by było też poprosić pana Dyrektora Szpitala -  
prawda. 

 I takie dwa wnioski mamy. 
 I pan radny Stachnio się zgłasza, ale przedtem się zgłaszała pani Dekret. To może najpierw 

pani Dekret, a potem pan radny Stachnio. 
Radna Walentyna Krystyna Dekret – pani Przewodnicząca, ja chciałbym się odnieść … bardzo wspieramy 

tutaj, po prostu jesteśmy wszyscy tym zainteresowani i wszyscy te tematy poruszamy naszej 
Przychodni, i na pewno możemy się jednego spodziewać, jeżeli po prostu Starostwo nie zrobi 
w tej sprawie nic, to będzie po prostu protest i proszę to przyjąć do wiadomości, i proszę tę 
sprawę załatwiać. Tego oczekują od nas po prostu, od radnych nasi po prostu mieszkańcy 
miasta. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Pan radny Stachnio – proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, ja mam prośbę do Przewodniczącego Babskiego  

o takie zmodyfikowanie wniosku tak aby ten wniosek pierwszy był wnioskiem Rady 
Miejskiej, czyli nie wspieramy stanowisko pana Burmistrza – pan Burmistrz sobie poradzi, 
nie musimy go popychać, na pewno ma na tyle dużo kompetencji, że sobie da radę. 
Natomiast tak aby to był wniosek Rady Miejskiej, czyli te słowa: „stanowisko Rady … pana 
Burmistrza”, żeby tego nie było, natomiast my jako radni i dalsza część tak jak pan 
zaproponował. A dlaczego? Bo ten drugi wniosek jest także wnioskiem o spotkanie, więc 
traktujmy się podmiotowo, a nie jako przedmiot, bo pan Burmistrz będzie na pewno 
inicjatorem takiego spotkania. Więc jeżeli taki wniosek złożymy my, jako radni, bez 
wspierania pana Burmistrza to będziemy tutaj podmiotem, przynajmniej podmiotem takim 
w sensie tego wniosku prawda? Zmiana niby, no drobna zmiana jest, ale właśnie nadająca 
nam większą podmiotowość, jeśli chodzi o ten wniosek, niż tylko wspieranie pana 
Burmistrza. Na pewno będziemy za głosować, więc nie będziemy tego odrzucać, bo jesteśmy 
takiego samego zdania jak pozostali radni, jak mieszkańcy naszej miejscowości, czy naszej 
gminy. Tylko chodzi o to żeby, jak by pan mógł zmienić wniosek i byłbym bardzo wdzięczny, 
to by nam pewnie dało – tak jak powiedziałem – większą podmiotowość. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Babski – bardzo proszę. 
Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja się naprawdę nie upieram czy to jest 

poparcie pana Burmistrza, czy nie. Ja wiem, że pan Burmistrz już wystosował odpowiednie 
pismo sprzeciwiające się likwidacji tej przychodni, tej poradni. Natomiast jeżeli pan tak 
sugeruje, naprawdę nie upieram się i mogę wniosek jeszcze raz przeczytać, proszę państwa, 
z niewielką zmianą: 

 Radni Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach stanowczo sprzeciwiają się likwidacji poradni 
świadczącej usługi w zakresie nocnej i świątecznej pomocy zdrowotnej. 
Natomiast odnośnie drugiego wniosku, to ja chciałbym żeby to Rada była inicjatorem, a nie 
pan Burmistrz. 
(…) 
No ale to, wniosek drugi dotyczył radnych. Rada Miejska wnioskuje o zorganiz … do pani 
Przewodniczącej, o zorganizowanie takiego spotkania z przedstawicielami naszej gminnej 
Przychodni, Starostwa Powiatowego i Szpitala, o którego pani Przewodnicząca 
zasugerowała. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, zostały postawione dwa wnioski. Ja bym chciała żeby 
przed głosowaniem każdy z państwa wiedział nad czym głosuje. Czy ktoś z państwa … 
Zgłasza się tutaj pan Przewodniczący Woźniak, że chciałby zabrać głos. Czy ktoś z państwa 
jeszcze w tej sprawie chciałby zabrać głos? Pan Prezes – tak? Pan Prezes Bolanowski. 
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 To może ja najpierw jeszcze, bo tu pan Przewodniczący się zgłaszał i za chwilkę pan Prezes. 

Proszę uprzejmie. 
V-ce Przewodniczący R.M. Krzysztof Woźniak – dziękuję pani Przewodnicząca. Wysoka Rado, panowie 

Burmistrzowie, Szanowni państwo, ja jednak będę się upierał przy tym żeby wniosek 
odczytany, wniosek pierwszy, w pierwszej wersji, pana radnego Babskiego został przyjęty. 
Dlaczego? Dlatego, że pan Burmistrz reprezentuje Gminę na zewnątrz. Pan Burmistrz 
rozpoczął działania związane ze sprzeciwem i utrzymaniem tej sytuacji jaka jest na dzień 
dzisiejszy. I to pan Burmistrz odpowiada za to i będzie podpisywał umowy albo w imieniu 
pana Burmistrza pan Prezes. I dlatego my wyrażając poparcie dla organu, który reprezentuje 
Gminę na zewnątrz, po prostu wzmacniamy to stanowisko. Dlatego pierwszy wniosek był jak 
najbardziej słuszny i zasadny, pokazujący, że wszyscy popieramy i wspieramy działania 
organu wykonawczego. Tak że proszę o głosowanie i poparcie pierwszego wniosku. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – przepraszam, bo zabrałam mikrofon za wcześnie. Pan radny Babski za 
chwileczkę, bo jeszcze pan Prezes. Dobrze? Pan Prezes Bolanowski – proszę bardzo.  

Prezes Przychodni Rejonowo – Specjalistycznej Sp. z o.o. Janusz Bolanowski – państwo 
Przewodniczący, Szanowni państwo, ja chciałem taką uwagę techniczną państwu zwrócić, że 
to nie jest poradnia tylko to jest realizacja kontraktu na pomoc świąteczną i … nocną  
i świąteczną pomoc lekarską i pielęgniarską. Żeby … Chodzi o to żeby sformułowanie było 
takie, no zgodne z tym jak ten produkt się nazywa. Natomiast jeżeli mogę zasugerować 
państwu jeszcze jedną rzecz przy okazji zgłaszania tego wniosku, bo oczywiście, oczywiście 
on … Tu widzę pan redaktor medialnie jest przygotowany i to będzie z całą pewnością  
w mediach informacja na ten temat. Chciałem zasugerować ewentualnie państwu żeby 
państwo przy tym wniosku przypomnieli ile Gmina Jelcz-Laskowice pieniędzy swoich 
przekazała na potrzeby szpitala, Powiatu. Nawet spółka, którą ja kieruję, celem 
przygotowania pomieszczeń wydała przeszło 40.000 zł. Tak że to są całkiem spore 
pieniądze, które Gmina zainwestowała w nie swoje zadania i właściwie tak jakby straciła tę 
możliwość, znaczy straciła ten jeden zespół lekarsko – pielęgniarski, no to właściwie nic  
z tego. Znaczy może nie nic, ale niewiele z tego Gmina by miała poza inwestowaniem dużych 
środków. Jeżeli mnie pamięć nie myli, to było jeszcze w czasach poprzedniej kadencji pana 
Burmistrza Szczęśniaka, to było gdzieś ze dwa miliony  złotych, tak że to są pieniądze 
zupełnie nieadekwatne do tego ile Gmina zyskuje i ile to Szpital ewentualnie kosztuje. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Proszę państwa, ja mam taką propozycję.  
W związku z dyskusją, która tutaj się rozpoczęła, mam taką propozycję, ja ogłoszę dziesięć 
minut przerwy. Pan radny Babski sprecyzuje dokładnie wnioski, bo to są dwie różne rzeczy. 
Już pan radny Babski ma. Dobrze. To ja oddaję głos panu radnemu Babskiemu – proszę. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, ja tutaj bym chciał do kolegi Krzysztofa 
powiedzieć, że ja myślę, że pan Burmistrz by się nie obraził, bo stanowisko swoje wyraził już 
na łamach prasy, a cały czas mówimy o ukłonie w stosunku do opozycji, więc dlatego się nie 
upieram czy to my jako radni, Rada Miejska, czy to łącznie z panem Burmistrzem będziemy 
się stanowczo sprzeciwiali likwidacji. Więc chciałbym żeby to w miarę było to wspólne 
stanowisko, uspokojenie. Wszystkich nigdy nie zadowolimy. 

 I wniosek mój brzmi – taki po korekcie, po sugestii pana Prezesa  - będzie brzmiał tak : 
 Radni Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach stanowczo sprzeciwiają się likwidacji 

działalności w zakresie nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej działającej w naszej gminnej 
Przychodni – może to określić Spółka już konkretnie, już powiem – Przychodni Rejonowo – 
Specjalistycznej Sp. z o.o. Dziękuję.  

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja mam takie pytanie do pana Prezesa, czy ta nazwa, którą wymienił 
w tej chwili pan Przewodniczący Babski, jest adekwatna do tej nazwy? Bo ja nie słyszałam 
części pana wypowiedzi. Czy to jest zbieżne? Żeby było wiadomo o … 

Prezes Przychodni Rejonowo – Specjalistycznej Sp. z o.o. Janusz Bolanowski – jeżeli chodzi o spółkę, 
którą reprezentuję, Przychodnia Rejonowo – Specjalistyczna sp. z o.o. Tylko ja chciałem 
jedną rzecz zaznaczyć, że akurat tak się – nie wiem czy państwo pamiętacie, no jeżeli 
państwo, którzy są dłużej niż jedną kadencję to pamiętaj, że okres powiedzmy załatwiania, 
czy organizacji, czy przekonywania drugiej strony do tego żeby ta pomoc zaistniała w Jelczu-
Laskowicach trwał prawie dwa lata i kompromisem, kompromis został wypracowany w ten 
sposób, że my wynajmujemy powierzchnie nie Szpitalowi, nie Starostwu tylko poradni, która 
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tam jest zlokalizowana. Tak że my w zasadzie relacji jako takiej z tym nie mamy poza tym, że 
ta pomoc odbywa się w miejscu, w którym jest ta Poradnia – ona się nazywa, przepraszam, 
Pedagogiczno – Psychologiczna, jakoś tak, żebym nie przekręcił, nie przekręcił nazwy. Tak że 
tutaj my podmiotem jako takim nie jesteśmy. Natomiast tutaj prawidłowe sformułowanie 
pan radny użył, że to jest pomoc świąteczna, nocna i świąteczna … pomoc nocna i świąteczna 
medyczna – tak to wygląda. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Babski, potem pan radny Dzwonek. 
Radny Tadeusz Babski – ja chciałbym przypomnieć, że mam tu przed sobą sprawozdanie dotyczące opieki 

zdrowotnej na terenie gminy Jelcz-Laskowice i w tym sprawozdaniu pana Prezesa 
Przychodni Rejonowo – Specjalistycznej sp. z o.o. jest takie zdanie właśnie w tym 
sprawozdaniu, że ZOZ w Oławie prowadzi działalność w zakresie nocnej i świątecznej opieki 
zdrowotnej w pomieszczeniach spółki. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ja mam taką prośbę jeszcze do pana radnego Stachnio żeby się tak nie 
dziwił, że ja słyszałam od pana Przewodniczącego Łukasika, że pan się zgłasza. Tylko pan się 
zgłasza już po raz kolejny w tym punkcie i chciałabym umożliwić panu radnemu Dzwonkowi 
również wypowiedź. Proszę państwa, no nie róbmy jakby zamieszania, nasze stanowisko w 
tej sprawie jest jasne, wniosek został sformułowany, drugi wniosek został sformułowany ja 
myślę, że czas głosować. 

 Oddaję głos panu radnemu Dzwonkowi – proszę. 
Radny Tadeusz Dzwonek – dziękuję pani Przewodnicząca. Ja bym proponował zrobić dziesięciominutową 

przerwę żeby doprecyzować właśnie ten … no żeby to dopracować dokładnie, żeby nie było 
znowu niejasności. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, ja też byłam tego zdania dlatego, że tu jest słuszna 
sugestia czy w tym stanowisku nie potrzebna by była no przypomnienie właśnie tego wkładu 
finansowego Gminy Jelcz-Laskowice, ale będzie to wtedy stanowisko bardzo rozbudowane. 
My jesteśmy tutaj, że tak powiem, w centrum. Doskonale rozumiemy o co nam chodzi, 
natomiast przeciętny mieszkaniec, proszę państwa, ja nawet sobie tak myślę, że niektórzy 
mieszkańcy nie wiedzą, że ten punkt opieki świąteczno – nocnej, że to jest w gestii Starostwa 
Powiatowego. Oni to łączą z Przychodnią, oni to łączą z władzami Gminy. Więc dlatego 
uważam, że właśnie powinno być precyzyjnie to sformułowane i rzeczywiście myślę, że 
proszę państwa te dziesięć minut przerwy wszystkim dobrze zrobi i stanowisko będzie jasne 
i precyzyjne tego oczekujemy po przerwie. Dziękuję. Ogłaszam dziesięć minut przerwy. 

 
Przewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy w obradach XX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-
Laskowicach. 
 
Po przerwie. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę państwa, po przerwie jest nas w tej chwili na sali 

dziewiętnastu radnych. Bardzo uprzejmie proszę pana radnego Tadeusza Babskiego  
o odczytanie doprecyzowanego stanowiska – wniosku w omawianej sprawie. Proszę 
uprzejmie. 

Radny Tadeusz Babski – pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, mam nadzieję, że wniosek przedstawiony 
już skonkretyzowany będzie ostatecznym wnioskiem. I tak: 
Radni Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach stanowczo sprzeciwiają się likwidacji 
działalności organizowanej przez Zakład Opieki Zdrowotnej w Oławie - w nawiasie 
napisałem Szpital, bo nie wszyscy wiedzą co to jest ZOZ na przykład, mogą nie wiedzieć -    
w zakresie nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej realizowanej w pomieszczeniach 
Przychodni Rejonowo – Specjalistycznej Sp. z o.o. w Jelczu-Laskowicach. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dobrze. Proszę państwa … 
Radny Tadeusz Babski – i bardzo bym prosił panią Przewodniczącą o przegłosowanie dwóch moich 

wniosków już bez kolejnej dyskusji. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale to po kolei – tak? Najpierw ten wniosek przegłosujemy. Proszę 

państwa, kto z państwa radnych jest za wnioskiem, który przedstawił pan radny Tadeusz 
Babski, bardzo proszę o podniesienie ręki: 

 
 za - 21 (jednogłośnie) 
 - wniosek został przyjęty – 
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Dwadzieścia jeden głosów za, jednogłośnie. Wniosek został przyjęty. 
I teraz drugi wniosek. Panie radny, jakby pan zechciał go również odczytać czy sprecyzować. 
To była prośba o zorganizowanie spotkania. Tylko ja … Panu radnemu chodziło żeby to było 
pod egidą Rady Miejskiej – tak? Zorganizowanie w drugiej połowie czerwca … w pierwszej – 
przepraszam. Panie radny, bardzo proszę jeszcze raz o ten wniosek, dobrze? 

Radny Tadeusz Babski – Rada Miejska zwraca się z wnioskiem do pani Przewodniczącej o zorganizowanie 
spotkania na temat działalności zorganizowanej przez Zakład Opieki Zdrowotnej w Oławie  
w zakresie nocnej i świątecznej opieki zdrowotnej … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –panie radny, czy pan się zwraca odnośnie działalności, czy odnośnie 
sprzeciwu przeciw likwidacji? Odnośnie działalności – tak? 

Radny Tadeusz Babski – odnośnie – tak. O zorganizowanie takiego spotkania, na które dobrze byłoby 
zaprosić te wszystkie strony zainteresowane, czyli:  
 Prezesa Przychodni Rejonowo – Specjalistycznej; 
 przedstawicieli Starostwa Powiatowego; 
 Dyrektora Szpitala lub przedstawicieli Szpitala; 
 i wszystkich radnych; 
 i zainteresowanych mieszkańców. 
To dobrze jakby to było upublicznione na łamach prasy 
… 
No władze miasta tak, no przede wszystkim. I radnych – przepraszam, jeszcze tu pan Burmistrz 
– radnych Powiatu. Ja wiem, że chaotycznie może dla pani protokolantki tutaj dyktuję … 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – ale chodzi o to, wszystkie strony zainteresowane żeby do nich 
zaproszenie poszło i żeby te strony mogły wziąć udział w tym spotkaniu. 

 
 (…) 
 
 Mówił, mówił pan radny Babski.  

Proszę państwa, kto z państwa radnych jest za tym wnioskiem o zorganizowanie w pierwszej 
połowie czerwca, z udziałem wszystkich zainteresowanych stron, spotkania na temat tego 
punktu świątecznej opieki, proszę bardzo, proszę o podniesienie ręki: 

 
 za  - 21 (jednogłośnie) 
 - wniosek został przyjęty – 
 
 Jednogłośnie, dwadzieścia jeden głosów za. Dziękuję bardzo. 
 Czy w punkcie Wolne wnioski ktoś z państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Pan radny Stachnio – 

proszę. 
Radny Ireneusz Stachnio – pani Przewodnicząca, chciałem powrócić do, znaczy głosowania i tego co było 

przed głosowaniem, ponieważ zgłaszałem Przewodniczącemu swoją … sygnalizowałem, że chcę 
zabrać głos – pani też widziała, niestety nie udzielono mi głosu. A chciałem podziękować panu 
Przewodniczącemu Babskiemu, że no przyjął taką sugestię naszą, zmienił ten wniosek i na tym 
powinna polegać współpraca. Tak że wielki ukłon panie Przewodniczący. Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pan radny Babski. 
Radny Tadeusz Babski – ja chciałbym panu radnemu powiedzieć, że to jest ukłon nowego, powołanego 

Przewodniczącego Koalicji w stronę opozycji. Dziękuję. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję. Przewodniczącego Klubu.  
 Wolne wnioski. Kto z państwa radnych chciałby w tym punkcie jeszcze zabrać głos? Nie widzę. 

Przechodzimy do kolejnego punktu. 

Od. pkt 15 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – Komunikaty Organów Gminy. 
 Kto z państwa w tym punkcie chciałby zabrać głos? Pan Burmistrz Szponar – proszę. 
Z-ca Burmistrza Marek Szponar – pani Przewodnicząca, co prawda nie z komunikatem, ale  

sprostowaniem. Pan radny Stachnio w punkcie Interpelacje i zapytania zadał pytanie dotyczące 
podziału klas na grupy. I tutaj wdarło się pewne nieporozumienie w moich wyjaśnieniach ze 
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względu na to, że faktycznie pewne nieporozumienie wynikało z odniesienia się do obecnych 
klas pierwszych, drugich w tym roku szkolnym, czy poprzednim. Więc chciałbym jeszcze raz 
jednoznacznie wyjaśnić, że jeśli chodzi o obecne klasy drugie taka sytuacja, jeżeli będą klasami 
trzecimi, podział na grupy może zaistnieć. Natomiast jeśli chodzi o klasy obecne pierwsze, 
jeszcze taka sytuacja nie zaistniała żeby była … że była możliwość podziału od 01 września na 
grupy. Natomiast mamy wakacje i jeżeli w czasie wakacji, na przykład, zwiększy się ilość dzieci 
w poszczególnych klasach, na pewno te klasy obecne pierwsze, od 01 września drugie, zostaną 
podzielone na grupy. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Komunikaty Organów Gminy.  
Radny Ireneusz Stachnio – ale czy ja mogę w tym odnieść się do wypowiedzi pana Burmistrza? 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – proszę bardzo, udzielam panu głosu. 
Radny Ireneusz Stachnio – no, panie Burmistrzu, no pan sprostował to. Ale chciałbym zaznaczyć, że 

właśnie klasy pierwsze będą tymi klasami, które w 2018 roku będą zdawały egzamin w części 
rozszerzonej zarówno z języka angielskiego, jak i z języka niemieckiego i punkty rekrutacyjne 
przyznane tym … w trakcie egzaminu z języków obcych będą wliczane do ogólnej punktacji, 
która będzie decydować o przyjęciu do szkół. I tutaj rodzice w tym piśmie – ja nie przeczytałem 
całego pisma tylko pewien fragment – rodzice są bardzo zaniepokojeni, bo to jest właśnie ten 
pierwszy rocznik, który musi i będzie, bo tak ustawa decyduje, będzie … przepraszam, 
rozporządzenie, będzie tym rocznikiem pierwszym. Więc to co pan powiedział ucieszyłem się, 
bo pan na początku powiedział, że ta klasa pierwsza obecna, a druga w tym roku … znaczy  
od 01 września, że tam będzie podział na grupy i rodzice tego oczekują – to jest jedna rzecz.  
Ale panie Burmistrzu, przychodzi klasa pierwsza, która też będzie objęta już w 2019 roku tym 
samym systemem, więc oszczędności tym bardziej, że daje się w stan nieczynny nauczycieli 
języka angielskiego. Szanowni państwo, wyrzucić nauczyciela, fachowca jest łatwo ze szkoły – 
pan Przewodniczący Babski na pewno o tym wie. Ale przyjąć później, no jest mały problem 
później, bo nauczyciele ci zawsze znajdą gdzieś pracę … znaczy może, znaczy wyrzucanie,  
no w stan nieczynny, nauczyciel może pracować, podjąć pracę i jeszcze ma płacone za to 
Szanowni państwo. Ma płacone, czyli bierze zasadniczą pensję tak jakby pracował i w tym 
czasie może wykonywać inną pracę, czyli w dodatkowej zarabia. 

 
 (…) 
 
 Sześć miesięcy, tak że tak jest według prawa.  
 Panie Burmistrzu, ja bardzo proszę o to aby gdzieś pan pochylił się jeszcze nad projektem, nad 

arkuszem organizacyjnym i no, do poniedziałku jeszcze jest troszeczkę czasu i jednak  
aby to uwzględnić. Bądź, jeśli nie ma takiej możliwości, bo są święta, jest długi weekend, to bym 
prosił aby od razu zrobić aneks do projektu i te klasy, które są w tej chwili klasami pierwszymi  
i te klasy, które przyjdą, miały już podział na grupy. Tym bardziej, że nauczyciel idzie w stan 
nieczynny. Jest to fachowiec, jest to nauczyciel języka angielskiego – przynajmniej mówię  
o swojej szkole, bo nie wiem jak w innych szkołach jest, z tego co słyszałem podobna sytuacja. 
Dziękuję. 

Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Pani radna Kamińska – proszę. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Joanna Kamińska – ja tylko z informacją: 02 czerwca o godzinie 

16.00 odbędzie się posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda – dziękuję bardzo. Czy jeszcze w punkcie Komunikaty Organów ktoś  

z państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Od. pkt 16 – porządku obrad Sesji. 
 
Przewodnicząca R.M. Beata Bejda –  w takim razie dziękuję państwu za obecność. Zamykam obrady XX 

Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
 
Po wyczerpaniu porządku, Przewodnicząca Rady Miejskiej o godzinie 14.50 zakończyła obrady  
XX Sesji Rady Miejskiej w Jelczu-Laskowicach. 
 
Protokołowała : 
 


